
t^ralgoike prireditve, zaključene z osrednjo proslavo pri spomeniku, so privabile v partizansko vas pod Jelovico skoraj 5000 ljudi. Udeležili so seje tudi predstavniki družbenopolitičnega življe 
*tia Gorenjske in Slovenije ter zastopniki JLA, slavnostni govornik pa je bil sekretar medobčinskega sveta ZKS za Gorenjsko Zdravko Krvina 

Kranj , torek, 16. 1. 1979 
Cena: 4 din 

List izhaja od oktobra 1947 kot tednik, 
od januarja 1958 kot poltednik, od janu
arja 1960 trikrat tedensko, od januarja 
1964 kot poltednik ob sredah in sobotah, 
od julija 1974 pa ob torkih in petkih. 

D E L O V N E G A L J U D S T V A Z A G O R E N J S K O 

Dražgoš ne pozabimo 

t )KAŽGOŠE — Pred spomenikom v Dražgošah je bila osrednja proslava ob 
dvaindvajsetih prireditvah Po stezah partizanske Jelovice. Na prizorišče se 
Je podala množica pohodnikov. (h) — Foto: F. Perdan 

Skoraj 5000 ljudi se je zbralo na nedeljski prire

ditvi v legendarnih Dražgošah v počastitev praz

nika škofjeloške občine, 37. obletnice veličastne 

bitke Cankarjevega bataljona in 60. obletnice 

ustanovitve ZKJ — Podpora ustvarjalcem filma 

o Dražgošah — Slavnostni govornik Zdravko 

Krvina 
DRAŽGOŠE - Veličino Draž- Slovenije in vseh bratskih repub-

gos in dražgoske bitke Cankarje- l ik in pokrajin. Čeprav je bilo 
vega bataljona pred 37 leti je po- oba dneva zelo mraz in je rezek 
trdila tudi sobotna in nedeljska veter pihal v radostne obraze, so 
prireditev Po poteh partizanske oživela pobočja Jelovice, polno 
Jelovice. Dražgoš k a bitka nima življenja pa je bilo tudi v krajih 

Iz 
govora p 
Zdravka 
Krvine 

Jelovice. Dražgoška bitka nima 
le izjemnega pomena za obdobje 
narodnoosvobodilnega boja, tem
več nas izročilo Dražgoš oplaja 
tudi danes, po 37 letih, ko nam 
svojih ciljev ni treba uresničeva
ti z orožjem in krvjo, temveč z 

<delom, ustvarjanjem in uresniče
vanjem sklepov pomembnih druž
benopolitičnih srečanj zadnjega 
časa. Dražgoše so izpričale, da 
smo trdno odločeni to uresniče
vati. Če temu ne bi bilo tako, po
tem se na zgodovinskem kraju v 
dveh dneh ne bi zbralo skoraj 
6000 ljudi od blizu in daleč, iz 

ob vznožju Jelovice. V partizan
skih Dražgošah, kjer je nad 40 
ljudi izkrvavelo za svobodo že v 
začetku zmagovitega boja, so se 
zbrali športniki, vojaki, mladina, 
taborniki, pripadniki teritorial
ne obrambe, milice, planinci in 
številni drugi prebivalci Gorenj
ske in Slovenije. Mednje so se po
metali še živi udeleženci legen
darne bitke in predstavniki druž
benopolitičnega življenja Go
renjske in Slovenije. Prav tako 
pa je škofjeloška občina z draž
goš ko prireditvijo zaključila 
praznovanje svojega praznika. 

V nedeljo so se proti Dražgo-
šam iz vseh strani valile kolone 
pohodnikov. Srečevali smo naj
mlajše, k i poti do Dražgoš niso 
zmogli sami, temveč so jih starši 
oprtali na ramena. Videvali pa 
smo tudi starejše, ki jim je živ
ljenje naložilo že precej let, pa so 
vseeno zmogli v Dražgoše. Samo 
iz Kranja je na primer v pohodih 
proti Dražgosam krenilo nad 700 
ljudi. 

Tudi po proslavi, ki je bila 
opoldne ob spomeniku, na njej 
pa je govoril sekretar medob
činskega sveta ZKS za Gorenj
sko Zdravko Krvina, vrvež v 
Dražgoiah ni zamrl. Praznik so 
zaključili športniki na slovesni 
razglasitvi rezultatov tekmo
vanj. Besede, prihodnje leto se 
spet vidimo v Dražgošah, so bile 
ob teh priložnostih najpogostje-
se! Zelja vseh udeležencev pro
slave pa je bila, da ustvarjalci 
čim prej uresničijo zamisel o 
televizijski nadaljevanki o Draž
goiah, saj je to tudi del dolga do 
revolucije, Cankarjevega bata
ljona in Dražgoš! 

Nadaljevanje na 3. strani 

• Če je bila Gorenjska važna za Hi t l e r ja , je bila važna tudi za nas. 
Tod, na tleh Gorenjske, v Škofjeloških hr ib ih, so okupatorjevi načrti 
doživeli prvi zlom. Za l judi , kakršni so bi l i Stane Žagar, Jože Gregorčič, 
Lojze Kebe in drugi, k i so vodi l i boje v Rov tu , v obeh dol inah in na 
Gorenjskem sploh, so bi l i decembrski in januarski dogodki leta 1941 in 
1942 začetek zloma načrtov na Gorenjskem. H i t l e r je moral odstopitr 
od grožnje: za vsakega padlega Nemca ubit i 100 Slovencev. Nemci so se 
ujeli v proglase, da je Gorenjska že v mejah rajha. K l j u b zločinski 
polit iki, med januarjem in avgustom 1942 so streljali tudi po 50 talcev 
skupaj, so se moral i temu odreči. Zato kl juh prodoru policijskih sil v 
Dražgoše in umiku še vedno močnega Cankarjevega bataljona to ni bil 
poraz slednjega, temveč zmaga bataljona. 

• Veličina enomesečnih bojev Cankarjevega bataljona na Gorenj
skem je tudi v tem, da so se Nemc i moral i odreči preseljevanju in bil i 
prisiljeni odložiti načrt za priključitev Gorenjske k rajhu. K a j takega 
se tedaj v okupirani Evrop i še ni zgodilo. T o je bilo v času, ko je 
nemška armada ogrožala Moskvo in Leningrad in sil i la v Afr iko. 

• D a so bi l i t i enomesečni boji res vel iki , je potrdil sam Hi t l e r ter 
njegov vodi lni polici jski aparat, saj sta te boje vodila kar dva visoka 
policijska generala. Okupator je spoznal, da ti boji niso osamljen dogo
dek, temveč del široke vstaje jugoslovanskih narodov na vsem ozemlju. 
V tem času smo dobi l i prvo proletarsko brigado. 

• Dolgo po teh dogodkih so še trajali boji v Jugoslavij i . Prepletali 
so se uspehi in neuspehi, trpljenje in upanje. Zmagali pa so volja in 
zavest, srce in pogum, želja po svobodi, želja po zmagi pod vodstvom 
partije in T i t a . 

• Letos poteka 60 let od postavitve temeljev naši Zvezi komuni
stov. Veličastna je zgradba, v kateri živimo. Socialistična federativna 
Jugoslavija se je krepila z najplemenitejšimi snovanji velikanov 
človeške misl i . Vse pa je bilo mogoče doseči zato, ker je ta boj vodila 
takšna idej n opol i t ič na sila, kot je Zveza komunistov pod vodstvom 
tovariša T i t a . 

• M i s l i m , da smo lahko ponosni na rezultate povojne Jugoslavije. 
Samoupravl janje se je razvi lo v množično šolo delavskega razreda. 
Pred nami so nove, težke naloge: razvoj socialistične, samoupravne in 
neuvrščene družbe in utrjevanje družbenoekonomskih odnosov, rast 
materialne moči družbe in krepitev socialistične samoupravne 
demokracije. T o je ključno področje razredne, idejne in politične bitke 
za ekonomsko in politično oblast delavskega razreda. 

• Uresničevanje sklepov kongresov Z K J , Z K S , sindikata, mladine 
in borcev je uresničevanje polit ike ekonomskega razvoja in razvoj 
socialističnih samoupravnih odnosov. T u je vključen tudi boj za 
ekonomsko stabil izacijo. Najvažnejša naloga je uresničevanje ustave 
in zakona o združenem delu. 

• V imenu nas vseh bi rad izrekel podporo samoupravnim organom 
R T V L jub l jana in drugim, ki pripravljajo televizijsko nadaljevanko 
o dražgoški b i tk i . Iz te velike bitke še vedno črpamo nove moči in 
spoznanja za splošni l judski odpor in obrambo domovine. T o naj ima 

' tem odločilno vloeo! 

7$3š£ <T/ l Z Kr°Zf *° n? p o h o d v Dražgoše startala moštva ZRVS in 

Na Gorjušah 
za samoprispevek 

V nedeljo, 14. januarja so se 
občani in delovni ljudje krajevne 
skupnosti Koprivnik-Gorjuše z refe
rendumom odločili za krajevni 
samoprispevek, prv i v tej krajevni 
skupnosti. Od 332 volivcev krajevne 
skupnosti se je volitev udeležilo 
96 odstotkov volivcev, za uvedbo sa
moprispevka pa j ih je glasovalo 75 
odstotkov. Kra jevn i samoprispevek 
bodo plačevali od 1. februarja letos 
do 31. januarja leta 1984 in zbrali 
tako okol i 2 mil i jona dinarjev, k i j i h 
bodo nameni l i največ za asfaltiranje 
cest in poti krajevne skupnosti. 
Obnovit i nameravajo okol i 3 kilo
metre cest tako na Kopr i vn iku kot 
na Gorjušah, del sredstev krajev
nega samoprispevka pa bodo name
ni l i za gradnjo družbenega centra v 
Bohinjski B is t r i c i . 

Občani krajevne skupnosti K o 
privnik-Gorjuše so tako z visoko 
udeležbo na vol i tvah dokazali , kako 
zelo si želijo urediti najbolj pereče 
komunalne probleme v vaseh tudi 
tako, da z lastnim denarjem po
membno prispevajo k uresničitvi te 
naloge. 

D. S. 

V patruljnem teku pripadnikov enot JLA je bilo iz Prtm,*n rwi- * 
(14 km) najhitrejše moštvo JLA VP 1098 Kranj. -Pot* F Perdan 

Naročnik: 



Podeljena nagrada 

Moša Pijade 

V Skopju so na slovesni 
seji zveznega odbora zveze 
novinarjev Jugoslavije izro
čili nagrade »Moša Pijade« 
za leto 1977. Kot priznanje 
za dolgoletno novinarsko 
delo so jih dobili Ettore Bat-
teli, Fadil Ademović in Pan
de Mihajlov. Predsednik ži
rije za podelitev nagrad iz 
sklada »Moše Pijade« Drago 
Košmrlj je orisal prispevek, 
ki so ga nagrajeni dali s svo
jim novinarskim delom v več 
kot treh desetletjih. Vsak od 
njih je bil v svojem okolju — 
Ademović v BiH, Ettore Bat-
teli v Istri in Panče Mihaj
lov v Makedoniji — med ti
stimi mladimi proletarci, ki 
so v prvih povojnih dneh, 
nekateri pa še med vojno, 
začeli oblikovati novinarsko 
besedo nove socialistične 

1 skupnosti. 

Novi bankovci 

Narodna banka Jugosla
vije bo 15. januarja letos da
la v obtok bankovce za 500 in 
1.000 dinarjev s podpisoma 
guvernerja dr. Ksenta Bogo-
jeva in namestnika guver
nerja Ilije Marjanovića ter 
datumom 12. 8. 1978. Ostala 
obeležja novih bankovcev so 
enaka obeležjem bankovcev, 
ki so v obtoku in nosijo da
tuma 1. 8. 1970 in 19. 2. 1974. 
Narodna banka še posebej 
obvešča, da »stari« bankovci 
po 500 in 1.000 dinarjev osta
jajo še naprej v obtoku kot 
zakonito plačilno sredstvo. 

Deset let 

»Naše obrambe« 

Letos praznuje slovenska 
obrambnovzgojna revija 
»Naša obramba« desetletni
co izhajanja. Njen predhod
nik »Vojaški informator« je 
pred tem izhajal pet let, tako 
da naš vzgojnoobrambni tisk 
slavi petnajstletnico. Za slo
vensko javnost je ta sicer 

h-romni jubilej zelo r % 

^rnb^n, saj je Naš.: obram
ba s svojo vsebino in veliko 
priljubljenostjo in razširje
nostjo med občani veliko pri
spevala k podružbljanju ljud
ske obrambe in družbene sa
mozaščite. Letošnja prva in 
jubilejna številka — že sto-
druga od januarja 1969 — je 
izšii v nakladi 125.000 izvo
dov V široko zasnovani poli
tični akciji »Našo obrambo v 
vsak družino« želi uredni-
i * 1 " 0 i?vijo približati sleherni 
"-ovenski družini. 

7 r 5 l e t P o l i t i k e 

Dvojni jubilej Politike -
75-letnico izhajanja lista, ki 
bo 25. januarja, in 35-letnico 
izhajanja v SFRJ - bo ko
lektiv časopisnozaložniškega 
P°djetja Politika proslavil z 
mnogimi manifestacijami. 
Jeseni bodo v naselju Krnja-

nedaleč od Beograda 
odprli obrat globinskega ti
ska, občili Krupanjpa bodo 
izročili n uporabo spominski 
kulturni d o m Politike. Obrat 
V Krnjači bo imel najsodob
nejšo opremo in veliko zmog

ljivost. 

Delovne sobote 

^udarji zasavskih premo-
SP^nikov so v soboto delali. 

tako bodo delali še 
naslednji dve prosti soboti v 

Januarju in verjetno bo tako 
februarja. Povpraševa-

nJe,Po premogu je namreč še 
vectno Z e i Q veUko. Na zasav
ske premogovnike prihajajo 
0rzoJW)ke z vseh koncev Slo-
vJ.llJe z a dobavo premoga. 
W U J dodatnemu delu ob so-
^C£ah in redni proizvodnji, 
* l S e fiblje v mejah mesečne-
&a načrta pa še vedno ni 
mogoč s krm vseh potreb. 

S o d e l o v a n j e k r e p i p r i j a t e l j s t v o 
Na slavnostni seji vseh treh zborov občinske skupščine, ki je bila 

danes teden, ko je Skorja Loka slavila občinski praznik, je predsednik 
Viktor Zakelj se posebno toplo pozdravil goste - predstavnike pobra
tenih občin: Smederevska Palanka, Sele na Koroškem in Sovodnje v 
Italiji. Po seji smo z njimi pokramljali v avli hotela Transturist. Pred
vsem je bilo govora o sodelovanju med občinama, društvi, organizaci
jami in ljudmi. 

Nikola Samardžič, predsednik 
družbenopolitičnega zbora obči
ne Smederevska Palanka: 

»Ne le na ku l turnem in športnem 

f>odročju z občino Škofja L o k a sode-
ujemo tudi v industr i j i . V našem 

mestu smo začeli gradit i obrat Y u — 
Bandaga — za obnovo avtoplaščev 
in sicer s skupnim vlaganjem škof
jeloške organizacije A lpe tour in na
šega gospodarstva. T o je sicer 
majhno podjetje, saj bo zaposlovalo 
v začetku le kak ih 15 l jud i , vendar je 
prv i korak narejen. Ze prihodnj i 
mesec bo Škofjo Loko obiskala naša 
gospodarska delegacija, k i se bo s 
Skofjeločani pogovarjala o nadalj
njem sodelovanju. Konkre tno gre za 
pogovore med Gošo in Jelovico, k i 
sta že skupno nastopal i na Pr imor
skem po potresu pred dvema letoma. 
Goša je naša največja tovarna, saj 
ima nad 5000 zaposlenih. Potem pa 
bodo Ločani obiskali Smederevsko 
Pa lanko. 

Zelo se za sodelovanje z nami za
nimajo tudi kmetice — združene v 
akt i v ih kmečkih žena, zato smo j i h 
povabil i na obisk v našo kmetijsko 
zadrugo, k i j e najstarejša v Srbi j i . 
P rav tako navezujejo stike obr tn ik i , 
da o sodelovanju pr i organizacij i 
Groharjeve kolonije in skupnih 
akci jah mladine ne pripovedujem 
posebej.« 

Janko Cotič, odbornik občine 
Sovodnje pri Gorici v Italiji: 

»Lani februarja smo podpisal i l i 
st ino o pobratenju v Škofji L o k i in 
jun i ja pr i nas v Sovodnjah. Naša 
občina je popolnoma slovenska in 
zato smo pobratenja zelo veseli. 
S ta lno sodelovanje naših ku l tu rn i 
kov in športnikov prijateljstvo še 
poglablja. Letos smo že pr iprav i l i 

program izmenjave naših otrok — 
naši naj bi letoval i v Škofji L o k i in 
loški pri nas. D a b i pa sodelovali 
tud i v gospodarstvu, n i izgledov. 
St ike bi morale navezati vaše 
organizacije z našimi podjetniki . 
Občina ima pri nas drugačno vlogo 
in zato se morajo povezovati pred
vsem društva in organizacije med 
seboj, prav tako pa tudi podjetja.« 

Tone Hribernik, župan občine 
Sele na Koroškem: 

»Občina Sele je že od leta 1972 

Sobratena s Škofjo Loko , ko je bi l v 
kofji L o k i predsednik Zdravko 

K r v i n a in pri nas Herman Vel ik . Je 
pa pr i nas malo težko organiz irat i 
večje akcije sodelovanja, saj nas je 
le 830, Skofjeločanov pa 34.000. 
Imamo namreč finančno zelo majhne 
možnosti. K l j u b temu pa sodelujejo 
naša kulturnoumetniška društva, 
športniki in drugi. Sam sem danes 
prišel na slovesnost kot župan in kot 
predstavnik društva »Prijatelj nara
ve«, k i bo še letošnjo zimo pripravi lo 

Zveza komunistov 

K a k o 

n a j b o l j e i z o b r a ž e v a t i 
Usposabljanje in izobraževanje članov Zveze 

komunistov po vsej Gorenjski — Oddelki 

dopisne šole marksizma v večjih delovnih 

organizacijah — Tudi na Gorenjskem 

srednja politična šola 

Kranj — Po programu izobraževanja in usposabljanja članov 
Zveze komunistov , ki ga je pripravi lo medobčinsko študijsko središče 
politične šole C K Z K S za Gorenjsko bodo osnovne in občinske organi
zacije Zveze komunistov zajele v organizirane in pedagoško vodene 
oblike usposabljanja okol i 16 odstotkov vsega članstva na Gorenjskem. 
Prizadevajo si , da bi organiziral i takšne seminarje, tečaje in druge 
oblike izobraževanja, k i bi bile zares tudi najbolj učinkovite in bi 
pritegnile kar največ slušateljev. Tako bodo okrepi l i vse sedanje oblike 
idejnopolitičnega usposabljanja, na novo bodo uvedli le še seminarje iz 
samoupravl janja v združenem delu. 

Seminarjev za kandidate naj bi se udeležili vsi člani, ki naj bi j ih 
sprejeli v Zvezo komunistov. Po načrtu za letošnje leto naj bi j ih bilo 
650 in predstavljajo 6,5 odstotka vsega članstva. Občinske organizacije 
naj b i dosledno uresničevale novo obliko usposabljanja za na novo 
sprejete člane s tem, da vključujejo v seminarje vse na novo sprejete. V 
let ih 1977 in 1978 je bilo vključenih le 70 odstotkov od vseh na novo 
sprejetih. T u d i združevanje seminarjev za kandidate in na novo spre
jete v en sam seminar n i bilo sprejemljivo. 

Par t i j ska politična šola je opravičila svoj obstoj. Zato se bodo do
govoril i , da bi v naslednjem letu nekoliko razširili njen obseg z vkl ju
čevanjem okol i 300 kandidatov al i okol i 3 odstotke vsega članstva. Za 
dopisno šolo marksizma je potrebno odpreti najmanj po en oddelek v 
vsaki občini s povprečno 30 slušatelji, v K r a n j u 40 in v Tržiču 20. 
Pr iprav l ja jo dva trimesečna seminarja iz teorije in prakse marksizma 
in sicer v K r a n j u s 30 slušatelji in v Radov l j i c i z 20 slušatelji. 

Teme l jn i program idejnopolitičnega usposabljanja naj bi uresniče
val i v vseh osnovnih organizaci jah Zveze komunistov. Občinske orga
nizacije naj bi spodbujale, usmerjale in vodile evidenco nad uresniče
vanjem nalog, absolventi dopisne šole marksizma pa naj bi pomagali 
pr i uresničevanju programa. 

Januar j a naj bi sprejela vsaka osnovna organizacija Zveze komu
nistov kadrovski načrt za prihodnje leto, načrt pa mora vsebovati 
kadrovsk i pregled kandidatov, članov Zveze komunistov, k i bodo v 
naslednjem letu obiskovali razne oblike seminarjev in šol: občinsko 
part i jsko politično šolo, dopisno šolo, trimesečni seminar iz teorije in 
prakse marks izma, seminarje iz samoupravl janja v združenem delu ter 
srednjo politično šolo. Pr ihodnja usmeritev dela študijskega središča 
pa bo h kva l i te tn im in special iz iranim obl ikam, tako k odpiranju 
oddelkov dopisne šole marks izma v večjih delovnih organizacijah in za 
prosvetne delavce, seminarjev za samoupravljavce v združenem delu 
ter večdnevnih seminarjev za neposredne proizvajalce. Leta 1980 naj bi 
tudi na Gorenjskem imeli oddelek srednje politične šole. I). Sedej 

otroški veleslalom, potem tekmova
nje O N in O N A , pa sankanje in 
jeseni spet mednarodni pohod na 
območju Košute. N a vse te prire
ditve bomo povabil i tud i škofjeloške 
prijatelje. 

Ob tej priložnosti bi se rad zahva
l i l loški občini za sodc l ov •*» z 
nami . Skupaj z n j imi smo b i l i «,w 
Med ic in i in v Smederevski Pa l ank i 
in tako spoznali tud i t i dve, s Škofjo 
Loko pobrateni občini.« 

L . Bogataj 
Sl ike: F. Perdan 

Slovenskiples 

v Celovcu 

Približno 1500 ljudi se je v 
soboto zbralo na osrednji 
družabni prireditvi koroških 
Slovencev, na tradicional
nem 28. slovenskem plesu. 
Srečanja, ki se je začelo g 
kratkim koncertom prenov
ljenega slovenskega okteta, 
so se udeležili Slovenci » 
vseh treh koroških dolin; 
največ je bilo mladine. 

JESENICE 
Danes, 16. januarja, se bo ob 10. ur i sestal izvršni svet jesen išl 

občinske skupščine. Člani se bodo najprej odločali o soglasju 
predlogu novih cen oskrbnega dne v domu Franceta Berglja na Jesen 
cah ter novih cen vodarine in kanalščine v občini Jesenice. Zatem boti 
165 razpravl jal i o anal iz i zaposlovanja v lanskem letu pa o predlof 
f inanciranja dejavnosti družbenopolitičnih organizacij v letošnje: 
le tu. Obravnaval i bodo tudi osnutek odloka o meri l ih za razvrščar 
objektov, zgrajenih brez lokacijskega dovoljenja, osnutek predloga t 
odobritev dozidave objektov družbenopolitičnih organizacij it 
občinske skupščine, odlok o delovanju občinske skupščine v vojni i 
premoženjsko pravne zadeve. N a koncu bodo sprejeli še informaci 
inšpekcijske službe o kontro l i preskrbe. (S ) 

KRANJ — — — i — -
Zadnja seja centralnega komiteja Zveze komunistov Slovenije f 

bi la pomembna za utrjevanje in uveljavljanje družbenega planiranja 
predvsem pa p laniranja letošnjega družbenoekonomskega razvoja. ! 
kranjski občini so se odločili, da je treba stališča CK Z K S preveriti jj 
uvel javit i v praksi . Zato načrtujeta komite občinske konference ZKi 
K r a n j in predsedstvo občinskega sveta Zveze sindikatov skupno zase 
danje v drugi polovici januar ja , na katerem bodo obravnavat 
problematiko družbenega planiranja in ocenil i uresničevanje zakoni 
o združenem delu. - jk 

V 3redo, 17. januar ja , bo v prostorih skupščine občine Kranj redu 
seja medobčinskega študijskega središča. N a seji bodo razpravljali 
poročilu o idejnopolitičnem usposabljanju in marksističnem izobražr 
vanju v minulem letu, se dogovori l i o nekaterih neposrednih nalogah 
prihodnje in o srednjeročni usmeritv i ter se pogovorili o smotrih : 
kriter i j ih kadrovanja v organizirane oblike usposabljanja ter o neki 
terih drugih vprašanjih. 

ŠKOFJA LOKA ° • 
Danes ob 16. uri se bo v sejni dvorani Doma družbenih organizac 

v Škofji L o k i sestal pr iprav l ja ln i odbor za oblikovanje potrošnišk 
svetov. Dogovor i l i se bodo o organizacij i seminarja za člane svetov 
organizacijskih vprašanjih delovanja novo ustanovljenih svetov. 

J u t r i , 17. januar ja , ob 16. ur i bo seja akt iva ZK pri O K ZSM-
Škofja Loka . Razprav l ja l i bodo o delu akt iva in programu za prihoc 
nje. Ob 17. ur i bo seja predsedstva in sekretariata OK ZSMS Skoti: 
Loka , na kateri se bodo dogovoril i o skl icu konference OK ZSMS. 

V petek, 19. januarja, ob 16. ur i bo v stekleni dvorani Krone ssfi 
sveta za ohranjevanje in razvijanje tradici j N O B in spomeništ 
Varstvo. N a dnevnem redu je problematika dela sveta. L . B . 

U s t a n o v i t e v c e n t r a 

z a k l u b s k o d e j a v n o s t 
Jesenice — Že v razpravi pred 

desetim kongresom Zveze sociali
stične mladine Slovenije so mladi 
v jeseniški občini ugotovi l i potrebo 
po organizacij i klubske dejavnosti. 
Zato so se odločili, da najprej izve
dejo seminar o uresničevanju k lub
ske dejavnosti za svoje člane. 

T a seminar je občinska konferen
ca Z S M S z Jesenic pr iprav i la v orga
nizaci j i Zveze ku l tu rn ih organizacij 
Slovenije in republiške konference 
Z S M S konec lanskega decembra. 
Zanimanje zanj je bilo izredno. Ude
ležilo se ga je več kot osemdeset 
mladincev iz vseh osnovnih organi
zacij v jeseniški občini. Udeleženci 
so se v dopoldanskem delu seminar
ja seznanil i s teoretičnimi vprašanji 
organizacije klubske dejavnosti. N a 
osnovi metod in obl ik klubskega 
dela, k i so j i h spoznali , so popoldan 
pr iprav i l i vzorčno klubsko srečanje, 
bi l ten in osnutek programa klubske 
dejavnosti v občini Jesenice. 

Ugotovitve iz predkongresne raz
prave in spoznanja s seminarja so 

mlade privedla do odločitve, da pr 
jeseniški občinski konferenci ZSM: 
ustanovijo center za k lubsko deja* 
nost. Ustanovna konferenca centt 
bo v sredo, 17. januarja . N a nie 
bodo sprejeli program aktivno«: 
centra, k i ima dva dela. V osrednje; 
delu programa je začrtana dejavno 
mlad ih igralcev, pevcev, glasber 
kov, konference klubov OZN in drv 
gin ko l ek t i vn ih članov mladina* 
organizacije. Drug i del programa p* 
predvideva klubsko dejavnost ml* 
dih, k i jo razvijajo na osnovi lastntf 
pobud. 

De lavc i občinske konference Zvt 
ze mladine z Jesenic pričakujejo, č> 
bodo z ustanovitvi jo centra za klub-
sko dejavnost spodbudil i zanimanj« 
mladih za takšno delo in obener 
dvigni l i kval i teto na tem področji: 
K o t načrtujejo, bo center v prihoc 
nosti poskrbel tud i za usposabljanje 
mentorjev, k i bodo razvi jal i klubske 
dejavnost v občini Jesenice. 

S. Saj€ 

O d b o r za de lovna razmerja de lovne organizaci je 

ELIM Jesenice 
objavlja 
prosta dela in naloge 
S A M O S T O J N E G A F A K T U R I R A N J A 
IN O B R A Č U N D A V K A 
v sektorju komerc i a lno tehnične pr iprave d e l a 

Po leg splošnih pogojev morajo kand ida t i izpolnjevati Se 
naslednje posebne pogoje: 
1. — da imajo višjo šolsko izobrazbo ekonomske smeri in 36 me

secev delovnih izkušenj pri opravljanju enakih ali 
podobnih del oziroma, da imajo ustrezne z delom pridob
ljene delovne zmožnosti za opravljanje del in nalog, 

2. — da obvladajo strojepisje, 
3. - poseben pogoj je uspešno opravljeno 3-mesečno poskusno 

delo. 
Delo se združuje za nedoločen čas. 
K a n d i d a t i naj svoje v loge s po t rebn imi dokaz i l i pošljejo n a 

nas lov : E L I M Jesenice , H r u š k a 72 c v 15 dneh od objave. 
K a n d i d a t i bodo o i zb i r i p i smeno obveščeni v 10 dneh po 
opravl jeni i zb i r i . 
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Najboljše med moškimi moštvi v patruljnem teku TO je bilo moštvo TO iz 
Kranja. - Foto: F. Perdan 
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Med udeleženci dražgoških prireditev 

E n k r a t n o d o ž i v e t j e 

Franc 
Debeljak 

iz Martin j 
vrha: 

»Vsako leto prihajam v Draž
goše tudi zaradi tega, ker sem 
sodeloval v slavni bitki . Zame je 
to izredno doživetje. Prireditev je 
treba ohranit i in jo Siriti ter v 
Dražgoše privabit i še več mla
dih.« 

Bogdan 
Napokoj 
iz Kranja: 

»V Dražgoše sem prišel s te
kaškimi smučmi po progi, k i sem 
jo trasiral v soboto. Ob pol osmih 
sem krenil iz K r a n j a , sedaj pa je 
pol enajstih. Vsako leto se 
udeležim dražgoških prireditev. 
Pred leti sem tekmoval za Z R V S , 
sedaj pa prihajam kot rekreati-
vec. Lepo je, da Dražgoše zdru
žujejo l jubiteljstvo narave z 
rekreacijo in narodnoosvobodil
nim bojem. Prireditev velja še 
širiti in pr i mladih ohranjat i 
spomin na slavne dni.« 

Nikola 
Pavičevič 

iz Črne 
gore: 

»Sem član ekipe teritorialne 
obrambe Črne gore in že drugič 
sodelujem na tej prireditvi. Proga 
je bila odlična in nam je kar 
dobro teklo. Poznam zgodovino 
Dražgoš. Navdušuje me, prav 
tako pa tudi gostoljubnost orga
nizatorjev. T u d i pri nas bomo 
imel i podobno prireditev Sinjaje-
vinski sektor. N a njej želimo 
vrni t i gostoljubje vašim tekmo
valcem.« 

r 
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SEJA KAMNIŠKE OBČINSKE SKUPŠČINE 
N a osmi seji se bodo delegati družbenopolitičnega zbora Skupščne 

občine K a m n i k sestali v ponedeljek, 22. januarja, ob 16. ur i , delegati 
zbora združenega dela in zbora krajevnih skupnosti pa v torek. 
23. januarja, ob 16. ur i . Obe seji bosta potekali v sejni dvorani Skup
ščine občine Kamnik . Na dnevnem redu je več predlaganih odlokov. 

N a obeh sejah bo podan tudi predlog samoupravnega sporazuma 
o združitvi v delovno organizacijo Veterinarski zavod Kamnik — 
Domžale in dan v potrditev samoupravni sporazum o ustanovitvi sa
moupravne skupnosti za zaposlovanje Kamnik . 

R A Z V O J O B R A M B N I H P R I P R A V N A R E K U J E D O P O L N I T V E 
Odlok o organizaciji in delovanju predsedstva občinske skupščine, 

izvršnega sveta občinske skupščine in občinskih upravnih organov in 
njihovih služb so vsi trije zbori občnske skupščine sprejeli v mesecu 
maju 1977. leta. Predloženi odloki , k i j ih podajata svet občinske 
skupščine za l judsko obrambo, varnost in družbeno samozaščito in 
izvršni svet občinske skupščine, pomenijo le dopolnitev zadev, ki jih 
narekuje razvoj obrambnih priprav v okv iru celotne občine, še posebej 
pa razvoj organiziranosti in delovanja predsedstva, izvršnega sveta in 
upravnih organov, skupščine občine v pogojih neposredne vojne 
nevarnosti in vojne. 

N O V O S T I O D L A G A N J A I N O D V O Z A S M E T I 
Iz skoraj trimesečne javne razprave prihaja predlog odloka o 

obveznem odlaganju in odvozu smeti in odpadkov v občini Kamnik . 
Izvršni svet ni prejel pripomb in predlogov, na osnovi katerih bi bilo 
treba spreminjati predlog. Zato rA oglejmo novosti, ki j ih prinaša, saj je 
kamniška občina doslej že imela odlok, k i je urejal to področje. 

H i t r o vnetlj ive snovi, ol ja, fenoli, masti , snovi bazičnega izvora, 
kisline ter podobne snovi se odlagajo in odvažajo ločeno od ostalih 
smeti in odpadkov. 

Smeti in odpadki se smejo odlagati samo na določenih javnih 
odlagališčih, kater ih vzdrževanje obsega tudi preprečevanje požarov. 
Po končanem odlaganju smeti in odpadkov je treba odlagališče urediti 
za ozelenitev. 

Pooblaščena organizacija mora dvakrat letno opraviti odvoz 
kosovnega odpadnega materiala. O točnem času odvoza obvesti občane 
z obvestili a l i preko sredstev javnega obveščanja. 

Smeti in odpadki se morajo odvažati iz mesta Kamnika , naselij 
Križ, Podgorje, Moste, Komenda , Šmarca, Dupl ica, Nevlje, Vrhpolje, 
Mekinje, Godič, Strahovica, Stranje in iz naselij, za katera so izdelani 
urbanistični in zazidalni načrti. N a osnovi posebne pogodbe pa se lahko 
v odvoz smeti in odpadkov vključijo tudi druga naselja. 

ZDRUŽITEV V E T E R I N A R S K E G A Z A V O D A K A M N I K 
I N DOMŽALE 

N a podlagi zakona o varstvu živali pred kužnimi boleznimi je 
izdan pravi lnik za delo veterinarskih organizacij, po katerem so te 
organizacije dolžne ustanovit i oddelek za epizootiologijo in varstvo 
živali, oddelek za reprodukcijo in zatiranje plodnostnih motenj ter 
oddelek za veterinarsko sanitarni nadzor nad prometom živali in živili 
živalskega izvora. 

K e r kamniški in domžalski veterinarski zavod ne izpolnjujeta 
pogojev za ustanovitev teh oddelkov in si tako ne moreta pridobiti 
ustrezne potrditve od republiški" veterinarske uprave, predlagata 
združitev v enovito delovno organizacijo. Zanjo so se Že izrekli delavci 
obeh zavodov, s tem da so predlagali gradnjo nove postaje oziroma 
sedeža združenega zavoda na lokacij i v Volčjem potoku. 

Predloženi samoupravni sporazum je obravnaval kamniški izvršni 
svet in zavzel stališče, da je sedež delovne organizacije v občini 
Kamnik. - M.Volčjak 

Marjeta 
Popovič iz 
Radovljice: 

»Sem predsednica radovljiške 
osnovne organizacije Z S M S , k i 
skrbi za prehrano dela tekmo
valcev. Dražgoše se ena najveli
častnejših prireditev v Jugoslavij i 
in jo je treba še negovati. Iz 
radovljiške občine sodeluje na le
tošnji prireditvi veliko mladih.« 

Friderik 
Novak s 
Hrušice: 

»Sem član ekipe U J V K r a n j . 
Zasedli smo drugo mesto za 
zaščitno enoto republiškega sek
retariata. Že četrtič sodelujem na 
tej prireditvi. Letošnja proga se 
mi je zdela prepočasna. Draž-
goške prireditve je treba obdržati 
in j ih povezovati z rekreacijo in 
hojo v naravo, vse skupaj pa 
prispeva k ohranjanju tradicij 
NOB«. 

Irena 
Dolenec 
iz Podobena 
v Poljanski 
dolini: 

»Mraz je bilo in pihalo je, 
vendar se je naša ekipa teri
torialne obrambe iz Škofje Loke, 
za katero sem nastopala, dobro 
držala. O prireditvi vse najboljše. 
Le-ta daje mladim vsestranskega 
sodelovanja in tekmovanja. Mož
nosti so tako raznolike, da lahko 
sodeluje skoraj vsak, zato je 
treba Dražgoše še bolj propa
girati.« J.Košnjek 

Mo:F Perdan p a t m l j n e m t e k u T O s o stavile pripadnice TO iz Kranja. -

Marina 
Oblak 
iz Žirov: 

»Sodelovala sem v ekipi Z S M S 
in Z R V S . Po t iz Krope je bi la 
sprva težka, potem pa je šlo. Sele 
potem, ko se udeležiš te priredit
ve, veš, kako prijetna in veli
častna je. Širiti jo je treba in j i 
dat i še več pristnosti. Več l judi 
mora ob obletnicah bitke priha
ja t i peš iz najrazličnejših krajev v 
partizansko vas.« 

S " * : 5 r z s m s " s h m m j e s n m »dumi 

Tudi v teku patrulj TO so se Radovljičani izkazali. Med moškimi moštvi je 
bila TO Radovljica druga. — Foto: F. Perdan 

Še nikdar tako zavzeto 
Ta teden v kranjski občini zaključena razprava 

o osnutku resolucije o politiki izvajanja družbe

nega plana občine v letu 1979, ki je po vsebini, 

širini in resnosti presegla vse dosedanje — V pri

hodnje morajo biti resolucije še krajše 

Kranj — Za družbeno skupnostjo 
kranjske občine je pomembna akci
ja , k i je razgibala izvršni svet občin
ske skupščine in njegove organe, te
lesa skupščine, združeno delo, kra
jevne in interesne skupnosti, druž
benopolitične organizacije in najraz
ličnejše druge skupine in združbe 
občanov. Dober mesec so v kranjski 
občini obravnavali osnutke resoluci
je o pol i t ik i izvajanja družbenega 
plana občine za letos. Delo je bilo 
olajšano, saj je b i l po splošni oceni 
dokument izredno skrbno in prožno 
pripravljen, razen tega pa je imel 
skoraj vsak kaj reči, saj so pred tem 
v občini anal iz iral i uresničevanje 
družbenega plana do leta 1980 v 
zadnjih treh letih. Občinska druž
benopolitična skupnost je lahko 
spoznala pozitivne in negativne 
plati uresničevanja resolucije v 
preteklih treh let ih. Letos, ko se je 
družbeni plan že krepko prevesil v 
drugo polovico, slabosti zato še 
posebno ne kaže ponavljati. T u d i 
zaradi tega so bile razprave o 
letošnji resoluciji resnejše, zavze-
tejše in širše. Sestavljavci osnutka 
še nikdar niso prejeli toliko pripomb 
in dopolnitev ter seveda tudi pohval. 

Skupščinski oddelek za plan in 
analize je razpravo o osnutku reso
lucije že strni l v predlog, o katerem 
bo danes, 16. 

delegatska skupščina pa bo o pred
logu najverjetneje sklepala že v 
začetku februarja. 

V razpravi je bi la izredno poudar
jena težnja po dinamičnem gospo
darjenju, hkrat i pa skrbi za nadalje
vanje stabilizacije gospodarstva. 
Končana javna razprava je tudi 
potrdila, da vse tudi ne sodi v reso
lucijo. Le-ta mora pokazati le glavne 
smeri razvoja, programi pa so naloga 
posameznih nosilcev planiranja 
(združenega dela, krajevnih skup
nosti in interesnih skupnosti) ter 
njihovega medsebojnega usklaje
vanja. Razprava je tud i opozorila, 
da je resolucija obvezujoč doku
ment, k i ga je treba odgovorno ures
ničevati. Resolucijske naloge so 
težke, saj na primer terjajo uvelja
vitev kval i tetnih dejavnikov razvoja 
in racionalno zaposlovanje, pa 
vseeno prevladuje mnenje, da so ci l j i 
uresničljivi, vendar ob sodelovanju 
vseh nosilcev planiranja. 

J . Košnjek 

januarja, govora na 
izvršnem svetu občinske skupščine 

Naloge prometne varnosti 

K O M P A S 

K O M P A S 
T O Z D hotel Bled 

K r a n j — Na seji koordinacijskega 
odbora za ljudsko obrambo, varnost 

" in družbeno samozaščito pri občin
ski konferenci SZDL Kranj je bilo 
govora o varnosti prometa v kranj
ski občini in sklenjeno, da bo v prvi 
polovici februarja o tej problematiki 
v kranjski občini sklicana problem
ska konferenca. Pripravljalec pro
blemske konference ima na voljo •>*. 

obilico gradiva in predlogov za iz
boljšanje. Konferenca bo izredno ši
roko zasnovana. N a njej bodo sode
lovali predstavniki občinske konfe
rence S Z D L , združenega dela, sa
moupravnih in krajevnih skupnosti, 
šol, vrtcev, milice in Uprave javne 
varnosti ter sredstev javnega obve
ščanja, k i imajo pri tem pomembno 
vlogo. -jk 

razpisuje javno licitacijo 
za prodajo dostavnega 
avtomobi la 

C I T R O E N 
Izklicna cena 15.000 d in . 
Licitacija bo v petek, 22. ja
nuarja 1979, ob 10. uri pred 
hotelom K O M P A S Bled, 
Cankarjeva 2. 



Polovica obutve v tujino 
V tržiškem Peku so lani izdelali prek 3 milijone 

parov obutve, od katere je slaba polovica poto

vala na zunanji trg — Preusmeritev izvoza v za

hodnoevropske države prek firme Afis v ZRN — 

Za letos predviden 10-odstotni vrednostni porast 

Trttfč - Tovarna obutve Peko 
je najmočnejši tržiški izvoznik, saj 
predstavlja s prodajo svoje modne 
obutve kar okol i 90 odstotkov 
celotnega tržiškega izvoza. Pred
nost, k i jo z vključevanjem v medna
rodno delitev dela Peko ima, je 
boljša plačilna bi lanca, hkrat i pa j ih 
nastop na tuj ih treih sil i v 

izboljšanje kvalitete izdelkov in 
poslovanja sploh. 

Peko je prvo pošiljko 25.000 parov 
obutve izvozi l 1955. leta na Poljsko. 
Začetek je bi l resda skromen, zato 
pa so zadnji rezultat i tol iko boljši. 
L a n i je od 2,237.000 parov celotne 
tržiške proizvodnje oziroma dobrih 
treh mil i jonov, če prištejemo še 

Za 100 milijonov dolarjev 
na tuje 

Iskra je lani izvozila za 100 milijonov do

larjev blaga in s tem v celoti izpolnila letni 

plan — V srednjeročnem obdobju bo proda

la na tuje za 500 milijonov dolarjev izdelkov 

Sestavljena organizacija združenega dela Iskra je srednje
ročni načrt zastavila zelo smelo, tako glede obsega proizvodnje, 
novih naložb in razvojnih programov, kot tudi glede izvoza. 
Lani , ko se je izteklo tretje leto planskega obdobja, so lahko 
ugotovili, da načrti niso bili pretirani, saj j ih na vseh področjih 
uresničujejo in tako tudi v celoti opravičujejo zaupanje repu
blike, k i je Iskro uvrstila med ključne nosilce razvoja naše 
republike. 

Za leto 1978 so planirali 100 milijonov dolarjev izvoza in so 
ga tudi dosegli. Takšen uspeh je izjemen dosežek tako v sloven
skem kot jugoslovanskem merilu. Za letos pa si je Iskra začrtala 
20-odstotno povečanje izvoza in sicer naj bi prodali na tuje za 
120 milijonov dolarjev izdelkov. Z uresničitvijo tega načrta, 
tudi ne bo več vprašanje kako uresničiti srednjeročni plan. Leta 
1080 bo potrebno prodati na tuje le še 23 odstotkov od planira
nih 500 milijonov dolarjev. 

Vendar pa zunanjetrgovinski strokovnjaki Iskre opozarjajo 
na nekatere težave oziroma probleme, k i ovirajo še boljše 
izvozne rezultate. Mednje uvrščajo problem inovacijske dejav
nosti v Iskri in z njim vprašanje investicij, nadalje spremenljivo 
kakovost Iskrinih izdelkov, premajhno poslovno disciplino in 
ne navsezadnje, preveliko usmerjenost Iskrinih izdelkov na ju
goslovansko tržišče, kjer lahko dosegajo boljše cene. 

L . B . 

Zastavo nosijo storitve 
V enem letu se je življenje podražilo za skoraj 

19 odstotkov — Na prvem mestu podražitev so 

storitve, med njimi izdatki za stanovanje, na dru

gem je hrana 

Visoko rast cen življenjskih 
stroškov v lanskem letu je še okrepil 
december. V primerjavi z novem
brom so namreč življenjske potreb
ščine veljale za 2 odstotka več. 
Večino povečanja gre na račun po
dražitve pšenične moke, olja, slad
korja, riža, čokolade in seveda vrt
n in in sadja. Skupaj je izdatek za 
hrano decembra narastel za 3,8 od
stotka. Od drugih izdatkov pa so 
najmočneje na rast li stroški za 
obleko in obutev in sicer za 2,2 od
stotka. 

Za celoletno hitrostjo naraščanja 
cen so decembra nekoliko zaostale 
storitve, k i pa so v celoletni podra
žitvi žitvi obdržale prvo mesto. V 
poprečju so se lan i podražile za 22,7 
odstotka, medtem, ko se je blago 
podražilo za 17,9 odstotkov. Med 
najdražje storitve pa sodijo izdatki , 
k i j ih statist ika vodi pod postavko 
»stanovanje«. V njej so združeni iz
datk i za stanarino, kot tudi za vse 

tiste komunalne storitve, k i so 
potrebne za normalno uporabo 
stanovanja. Stanovanja so se tako v 
enem letu podražila kar za 28,8 od
stotka. 

Medle tna primerjava cen kaže, da 
smo lan i živeli za 18,7 odstotka 
dražje kot predlani. Najmočnejši od
stotek kažejo že omenjeni i zdatk i za 
stanovanje. H r a n a se je na tem 
seznamu uvrst i la na drugo mesto. 
Zanjo smo lan i dajal i v porečju 17,8 
odstotka več kot leto prej. 

Takšno je poprečje. V pri cenah 
na drobno pa so veljale vrtnine lani 
skoraj 34 odstotkov več kot predlani, 
sadje pa 25,6 odstotka več. Nekatere 
sezonske vrtnine pa so lani prodajali 
kar za 140 odstotkov dražje. 

T o pa so odstotki oziroma 
podražitve, k i vznemirjajo ne samo 
potrošnike, temveč tudi tiste, k i bi 
moral i zagotoviti urejeno preskrbo 
prebivalstva s sadjem in povrtni-

obrat Budućnost v Ludbregu, Peko 
izvozi l vsega skupaj okroglo 
1,400.000 parov obutve; od tega na 
zahodno tržišče dober mil i jon izdel
kov v vrednosti 11,375.000 dolarjev 
in na vzhodno več kot 300.000 parov 
v vrednosti 4 mili jone klirinških do
larjev. T o pomeni v primerjavi z 
letom prej 8-odstotno količinsko 
povečanje izvoza na zahodni trg 
oziroma 55-odstotno vrednostno po
večanje, medtem ko je izvoz na 
vzhod padel za 15 odstotkov, vred
nostno pa za 7. 

Razen lastnega izvoza je Peko 
posredoval prodajo na tuj i trg 
še za okol i 102.000 parov obutve 
drugih jugoslovanskih proizvajalcev, 
kar predstavlja vrednost prek mi l i 
jon dolarjev, po drugi strani pa se s 
tem kaže pripravljenost Peka za 
sodelovanje z domačimi izdelovalci 
obutve. 

Že sami podatki kažejo, da se 
Peko počasi, a zanesljivo preusmerja 
z vzhodnega tržišča na zahodno. 
Pred leti so na vzhod, predvsem v 
Sovjetsko zvezo, izvozi l i tudi po 800 
do 900 tisoč parov obutve, zadnja 
leta pa postaja zanje, podobno kot 
za druge naše izvoznike, vzhodni trg 
vedno manj zanimiv, saj te države 
ne priznavajo oziroma ne upošteva
jo gibanja cen na svetovnem trgu, 
po drugi strani pa zahtevajo visoko 
modo in kval i teto. 

Peko prodaja svojo modno obutev 
na konvert ib i ln i trg prek firme Af is 
v Pirmasensu, k i je eden največjih 
uvoznikov te vrste izdelkov v 
zahodni Nemčiji. Zanimivo je, da v 
tej državi kar 40 odstotkov obutve 
uvozijo. Sodelovanje Peka in Af isa 
je staro deset let. Ko lekc i ja , k i jo 
trenutno pripravljajo za prihodno 
jesen in zimo, je že enaindvajseta po 
vrsti . A f is pa razen po svoji deželi, 
razpošilja Pekovo obutev tudi v 
nekatere druge zahodnoevropske 
države a l i pa zbira naročila, k i j i h 
Tržičani nato sami naposredno 
izpolnjujejo. 

Pomemben delež v izvozu Peka v 
Zahodno Nemčijo predstavljajo tudi 
pol iuretanski podplati . L a n i so j i h 
prodali 109.000 parov v vrednosti 
prek mi l i jon dolarjev. 

Letos v Peku količinskega porasta 
izvoza obutve ne načrtujejo, ker 
je bistveno več kot doslej ne morejo 
izdelati , zaradi izvoza krčiti domači 
trg pa tud i ni sprejemljivo. K l j u b 
temu načrtujejo, da bo vrednost 
izvoza porasla za okoli 10 odstotkov, 
saj je letošnja obutev zaradi mode 
bolj zahtevna, terja več vloženega 
dela in je zato nekoliko dražja. 
Prek Af isa količinsko povečati izvoz 
v zahodne države Evrope bo zato 
mogoče le s krčenjem prodaje na 
vzhod in s povečanim izvozom 
izdelkov drugih jugoslovanskih 
tovarn obutve. H . Jelovčan 

IZ GLASIL DELOVNIH 
ORGANIZACIJ 

2ELEZPR 

nami. 
L. Bogataj 

STO TEHNIČNIH IZBOLJŠAV 
J E S E N I C E — Lan i so novatorji jeseni

ške železarne s tehničnimi in tehnološkimi 
izboljftavami ustvari l i 28 milijonov 800.000 
čistega inovacijskega dohodka in prejeli 
800.000 dinarjev posebnih nadomestil. P r i 
uvedbi tehničnih izboljšav je sodelovalo 
184 avtorjev, večinoma delavcev iz nepo
sredne proizvodnje. Največji pr ihranek so 
z izboljšavami dosegli v temeljni organiza
ciji združenega dela jeklarna. Pot rd i l i so 
dvanajst pomembnejših izboljšav in avtor
je nagradil i s 300.000 dinarjev posebnih 
nadomestil. 

SKUPNOST ZA ZAPOSLOVANJE KRANJ 

© 
Namere 

gorenjskih 
osmošolcev 

Kadrovsk i v i r i so omejeni; to dejstvo je temelj 
vsakega zdravega planiranja gospodarske in družbene 
dejavnosti in s tem seveda načrtovanja kadrovskih ter 
izobraževalnih potreb. 

N a Gorenjskem zaključuje osnovnošolsko obvez
nost letno okrog 2300 do 2700 učencev. Iz tega vira bi 
se morala napajati večina gorenjskih kadrovskih po
treb. Razvo jn i apetit i , ki bistveno presegajo omenjeno 
število, hote a l i nehote računajo na pril iv iz drugih 
območij S R Slovenije al i iz drugih republik. Znano je, 
da se bo možnost tega pr i l iva iz leta v leto zmanj
ševala. Zaradi tega postaja kadrovski prirastek osmo
šolcev vse bolj dragocen. Zato je tol iko pomembnejše, 
kako se ta množica razvrsti po posameznih šolah 

oziroma pokl ic ih. Teoretično idealna porazdelitev bi 
morala natanko ustrezati vsaj srednjeročnim kadrov
skim potrebam združenega dela. Neštetokrat smo že 
ugotavljal i , da zares kva l i te tn ih kadrovskih načrtov 
večina organizacij nima. S tem pa se postavlja tudi 
vprašanje, kako lahko sploh ujamemo skladnost v 
formuli z eno neznanko. 

Praktično seveda situacija ni tako brezupna. N a 
osnovi pretekle* kadrovske bilance sorazmerno dobro 
poznamo vsaj ključne poklicne primanjkljaje in pre
sežke. Rezu l ta t i pričajo, da sl ika ni nit i malo rožnata; 
razkriva namreč velika neskladja med potrebami po 
posameznih poklicih in kadrovskim pri l ivom v te 
poklice. 

V nekaj nadaljevanjih bomo razgrnili preglednico 
pokl icnih namer letošnje generacije učenk in učencev, 
ki bo zaključila osnovnošolsko obveznost. Za 
primerjavo bomo nanizal i vključitve lanskoletne 
generacije, torej tiste, ki letos povečini sedi v prvih 
razredih različnih srednjih šol. 

O s n o v n a r a zde l i t e v generac i j e 
Daleč največje zanimanje gorenjskih osmošolcev 

je namenjeno štiriletnim srednjim šolam; kar 1321 je 
želja po pokl ic ih, ki zahtevajo štiriletno šolanje, samo 
7 1 8 pa j ih namerava na dve in triletne poklicne šole, 
141 pa j ih namerava, ker se j im je zataknilo, poskusiti 
še deveto leto v osemletki. N a kmetijah bodo ostali 
samo trije, 4 6 j ih bo iskalo zaposlitev, kar 3 1 7 pa je še 
neodločenih. 

Franc Belčič 

Kovinsko podjetje Kranj 
ponovno 

razpisuje proste delovne naloge za 

1. sekretarja 
Pogoji : 
— visoka pravna ali upravna šola in najmanj 3 leta delovnih 

izkušenj ali višja pravna ali upravna Šola in najmanj 
5 let delovnih izkušenj pri opravljanju podobnih del, 

— moralnopolitična neoporečnost, 
— sposobnost za organiziranje, vodenje in koordiniranje 

dela v splošno kadrovskem sektorju. 
Delavec s posebn imi pooblast i l i i n odgovornostmi je i m e 
n o v a n za 4 leta in je po preteku mandata l ahko p o n o v n o 
imenovan . 

Z a delo v pro izvodnj i objavl jamo proste delovne naloge 

1. več K V ključavničarjev 
Pogoji : 
— poklicna šola ključavničarske stroke in najmanj 8 mese

cev delovnih izkušenj, 
občasno terensko delo, 

2. več N K delavcev 
za priučitev 
Pogoj i : 
— popolna ali nepopolna osemletka, 
— občasno terensko delo. 

Z a opravljanje naveden ih del velja dvomesečno p o s k u s n o 
delo. 
P ismene ponudbe pošljite na nas lov : K o v i n s k o pod j e t 
K r a n j , Sučeva 27, k a d r o v s k a služba. 
R o k za pri javo je 15 d n i po objavi. 

I Z V R Š N I O D B O R 
K M E T I J S K E Z E M L J I Š K E S K U P N O S T I 
Š K O F J A L O K A 

objavlja razpis 

za sofinanciranje agromelioracij in 
hidromelioracij 

Kmetijska zemljiška skupnost Škofja Loka bo sofinancirala i zva 
janje agromelioracij do višine 70 % materialnih stroškov po 
posebnem pravilniku. 
Na razpis se lahko prijavijo kmetijske organizacije združenega 
dela, kmečke skupnosti in kmetje-kooperanti s področja občine 
Škofja Loka, ki nameravajo izvajati agromelioracije v letu 1979, 
če zemljišče izpolnjuje naslednje pogoje: 
— da se bo uporabl ja lo za kmeti jsko proizvodnjo 
— d a bo po oprav l jenem posegu omogočalo strojno o b d e 

l avo 
— d a oddaljenost od gospodarskega dvorišča opraviču je 

njegovo izkoriščanje 
— d a nag ib p r a v i l o m a ne b i presegel 35 % 
— d a je večje od 50 arov, razen, če ne gre za z aok roževa 

nje obstoječih površin 
— d a je n a obstoječih kmet i j sk ih površ inah že dosežena 

intenz ivnost najmanj 0,6 gvž/ha kmeti jskih p o v r š i n v 
h r i bov i t i h i n najmanj 0,8 gvž/ha v r a v n i n s k i h p o 
dročjih. 

Prijavi je potrebno priložiti: mapno kopijo in parcelne številke, 
površine in opis dosedanjega načina rabe zemljišč, ki jih namera
vajo izboljšati. 
Pr i jave zb i ra tajništvo kmeti jske zemljiške s k u p n o s t i 
Škofja L o k a do 15/2-1979. Informacije dobite po te le fonu 
St. 60-473 al i p a ob ponedel jkih od 8. do 12. ure i n ob s r e d a h 
od 8. do 16. ure n a tajništvu skupnost i , Škofja L o k a , 
Spodnj i t r g 40/11. I z y R g N I Q D B 0 R K z g 

ŠKOFJA LOKA 

Dražji kilovati 
Odločitev izvršnega sveta Slovenije: elektrika 

dražja za 19,4 odstotke — Priznanje kolektivom 

premogovnikov 

Republiški izvršni svet je v četrtek 
sprejel odlok, po katerem bomo letos 
podražili električno energijo za 19,4 
odstotka. Odlok bo začel veljati po 
objavi v uradnem l istu S R S . T o 
pomeni, da bodo gospodinjstva za 
obračunsko moč glavne varovalke 
plačevala 5,95 dinarja, k i lovatna ura 
bo pri enotarifnem merjenju stala 
77 par, pri dvotarifnem pri visoki 
tarif i 86 par in pri nizki 43 par. 

Ve l ik i odjemalci in industri ja seveda 
plačujejo drugače. 

Tako bodo največji odjemalci 
plačevali v visoki sezoni po visoki 
tarif i 29 in po nizk i tarif i 14,5 pare za 
ki lovatno uro, v nizki sezoni pa 11,6 
oziroma 5,8 pare. 

S takšno ceno in porazdelitvijo 
bomo pokri l i samo 85 odstotkov 
poslovnih stroškov elektrogospodar
stva, pri čemer predstavljajo prek 
polovico izdatkov gorivo, amorti
zacija in obresti za tuje in ko
mercialne kredite, prišteti pa je po
trebno osebne dohodke delavcev in 
seveda stroške za nakup elektrike v 
B i H . Za pokritje razlike bo tako še 
vedno treba poseči po prispevkih, k i 
j ih plačujejo gospodinjstva. 

N a seji izvršnega sveta so 
novno izrekl i priznanje kolektivom 
slovenskih premogovnikov z a prr 
pravljenost pr i zagotavljanju 
trebnih količin premoga za dek* 
vanje elektroenergetskega s i s t e m * 1 

republiki. P rav omenjena priprav 
ljenost zagotavlja v Sloveni j i n 0 r 
malno delovanje celotnega elektro* 
stema in vseh porabnikov h k r a t i p» 
je Slovenija letos lahko tu* 
pomagala drugim republ ikam Pr 
električnem mrku pred novim letom 

Ob tem pa velja omeniti še druf 
stran. Premog oziroma navezane* 
celotnega sistema slovenske ele* 
trične mreže na termoelektrarn' 
namreč draži kilovate. Cena kil©v» 
ta električne energije iz termoefc* 
trarne je na pragu odjema k a r 9 

^Čeprav imamo trenutno elet 
trične energije dovolj, je potrebn-
stalno misl i t i na gradnjo n o v * 
central in izboljšanje prenosne? 
omrežja. Zato bo slovensko elekttf 
gospodarstvo letos zbralo za _ raz
širjeno reprodukcijo 5,1 mi l i j a n j c 
dinarjev, obveznosti pa so za & 
milijone dinarjev večje in bo zttf 
potrebno priskrbeti bančne kredite. 

L . B. 



Kitajska srečanja 
Kitajska srečanja niso prva serija 

fotografskih reportažnih posnetkov 
Nfarka Aljančiča, k i nam prikazuje

j o neko deželo. Pod naslovom Sonce 
Skrilo je obraz nam je ist i avtor v 
dneh nasilja nad našimi rojaki 
pokazal Koroško v obl ik i fotografij, 
ki so bile razstavljene v galeriji 
Prešernove hiše v K r a n j u . Ze takrat 
smo poudaril i , da je Aljančičeva fo
tografija izredno neposredna in 
humana', ne obtožuje, temveč t r k a 
ria srce. Pr izvok liričnega razpolo-

Repertoar 
Prešernovega 

gledališča 
Kranj 

TOREK 
16. 1. 1979, ob 19.30 - red: T O -

C. Golar: »VDOVA R O Š L I N K A « 
Gostuje Mestno gledališče l jub
ljansko 

S R E D A , 
17. 1. 1979, ob 19.30 - red: S R E 
D A 
C. Golar: »VDOVA R O Š L I N K A « 
CoBtuje Mestno gledališče l jub
ljansko 

ČETRTEK, 
18. 1. 1979, ob 19.30 - red: ČE
T R T E K 
C. Golar: »VDOVA R O Š L I N K A « 
Gostuje Mestno gledališče l jub
ljansko 

P E T E K , 
19. 1. 1979, ob 19.30 - red: P E 
T E K 
C. Golar: »VDOVA ROŠL INKA « 
Gostuje Mestno gledališče ljub
ljansko 

SOBOTA, 
1. 1979, ob 19.30 - red: SO

B O T A 
C. Golar: »VDOVA ROŠL INKA « 
Gostuje Mes tno gledališče ljub
ljansko 

ženja, toplega čustvovanja in iska
nje simboličnega pomena v vsakda
nj ih predmetih so bile tiste kvalite
te, k i so že takrat opozorile na to
vrstna prizadevanja M a r k a Aljanči
ča, k i ga sicer poznamo predvsem 
kot portretista. 

P rav pot po K i t a j sk i pomeni za 
M a r k a Aljančiča sintezo dosedanjih 
prizadevanj, saj je ta reportaža nek
danjemu načinu upodabljanja pri
družila figuro oz. portret kot eno 
najpomembnejših izraznih sredstev. 
Tako so K i ta j ska srečanja po svo
jem osnovnem značaju zbirka por
tretov, predvsem skupinskih, k i nam 
kažejo kitajskega človeka v najraz
ličnejših starostnih dobah, v najraz
ličnejših situaci jah in ambientih. 
Toda to niso posnetki, napravljeni z 
nekim dal j inskim objektivom, foto
graf je s svojim aparatom stopil v 
sredo življenjskega okolja kitajske
ga človeka: na ulico, v tovarno, v 
prostore za odmor, med delavce, 
otroke, ženske, starce in j i h ujel v 
objektiv pri njihovem delu, pr i po
čitku in igri. V tem realističnem 
prikazu življenja v tej državi n i iskal 
nobenih dramatičnih naključij al i 
socialnokritičnih tendenc, s l ikal je 
tisto kar je videl — sodobno kitajsko 
stvarnost, k i se odpira popotniku, k i 
obišče to daljno deželo. 

Zanimivo je, da so avtorja na poti 
po K i t a j sk i najbolj privlačevali 
otroci s svoj imi živimi in zaupl j iv imi 
obrazi, s sproščenim obnašanjem, in 
s kater imi je mogoče najhitreje 
vzpostaviti tople in neposredne 
stike. Za oblikovalčevo oko, še 
posebej za oko portretista, so bi l i 
enako zanimivi karakterni obrazi 
starcev al i skupinski portreti omizij 
z igralci kart , k i po kompozici j i od 
daleč spominjajo na žanrske prizore 
tega a l i onega starega holandskega 
mojstra. 

Prav gotovo postanemo ob raz
stavi M a r k a Aljančiča za novo 
spoznanje bogatejši, ne zvemo 
morda vsega o kitajski pokrajini in 
njenih zanimivost ih al i o gospodar
ski graditvi sodobne Kitajske, tem
bolj pa smo poučeni o nosilcu vsega 
tistega, kar se dogaja v tej deželi — 
o človeku, k i je in ostane še naprej 
najpomembnejši dejavnik njenega 
sedanjega in bodočega razvoja. 

Cene Avguštin 

BOG, DOMOVINA , O B L A S T je naslov portugalskemu filmu, ki si ga 
bomo v petek ob 16. uri lahko ogledali v kranjskem kinu Center. Portu 
galski film je pri nas dokaj neznan, zato bo Bog, Domovina, Oblast še 
toliko bolj zanimiv. V njem režiser Rui Simoes analizira na zelo 
preprost način, neposredno in razumno, stebre fašistične države, ki je 
bila ustanovljena po državnem vojaškem udaru 28. maja 1926. V celoto 
jih spajajo govori, ki jih je imel Salazar 28. maja 1936 v Bragi, ko je 
ustanavljal Boga, Domovino, Oblast in Družino kot nesporne osnove 
portugalske države. Film nam v nadaljevanju predstavi še 25. april 
1974 in boj delavcev, ki branijo svoje pravice. - (H. J J 

MUZEJI RADOVLJIŠKE OBČINE 
Muze j i radovljiške občine so odprti ob sredah, sobotah in nedeljah 

ter ob državnih praznik ih takole: Muze j talcev v Begunjah od 10. do 
17. ure, Kovaški muzej v K r o p i od 10. do 12. in od 15. do 17. ure. Čebe
larski muzej, L inhar tova soba in Šivčeva hiša v Radovl j ic i pa prav tako 
od 10. do 12. in od 15. do 17. ure. Trenutno, predvidoma do petka, je 
šivčeva hiša zaprta. 

Vdova Rošlinka 
v kranjskem gledališču 

Četrta abonmajska predstava za odrasle — Pro

blem gostovalnih predstav 
Kranj — Sinoči se je v Prešerno

vem gledališču spet začel ciklus 
abonmajskih predstav za odrasle. 
Nekateri so si torej že drugi pa si še 
lahko bodo ogledali komedijo Vdova 
Rošlinka v izvedbi igralcev Mestne
ga gledališča ljubljanskega. 

V zvezi s to predstavo, k i jo je 
gledališče uvrsti lo v spored kasneje, 
bi bilo potrebno opozoriti na pereč 
problem gostovanj v K ran ju . K ran j 
ski abonmajski ciklus je že več let 
sestavljen iz predstav domače gle
dališke hiše ter predstav gostujočih 
slovenskih gledališč. Domači igralski 
ansambel, k i je nepoklicen, več pred
stav ne more pripravit i , gostovalne 
pa je iz leta v leto težje dobiti . 
Gledališče, k i gostuje v K ran ju , se 
namreč težko za cel teden preseli 
sem, saj s tem izgubi polnih šest 
delovnih terminov ter enostavno 
zapre domača gledališka vrata. 

Za četrto abonmajsko predstavo 
je gledališče načrtovalo gostovanje 

Celjanov z uspešno uprizoritvi jo 
Šehovičevega odrskega dela Kurbe 
(upamo, da jo bo gledališče lahko 
uvrsti lo v svoj repertoar kasneje). 
2al zaradi zasedenosti v prvi polo
vici januarja celjski gledališčniki 
niso mogli pr i t i . 

Vsekakor bi morali v bodoče te
meljito premislit i o prihodnosti 
kranjskega gledališča, saj potreb po 
gledaliških predstavah kranjsko gle
dališče z nepoklicnim ansamblom ne 
more več zadovoljevati v taki meri 
kot bi želeli. 

Vdovo Rošlinko so pripravi l i l jub
ljanski igralci v okviru njihovega 
Združenja dramskih umetnikov Slo
venije ter z njo uspešno nastopil i 
med našimi izseljenci v Kanad i . Za
bavno komedijo iz domačega kmeč
kega življenja so popestrili s songi, 
režiral je Žarko Petan. Gledalcem se 
torej obeta zanimiv in predvsem za
baven gledališki dogodek. 

M . L. 

Razstava planinstva 
Planinsko društvo Dovje — Mojstrana je na Go-

dešiču prikazalo delček svoje bogate planinske 

zbirke — Razstavo so dopolnila dela akademske

ga slikarja Franca Novinca 

Godešič - Ob razstavi planinstva, kije bila slovesno odprta v petek, 12. ja
nuarja, je o pomenu razstave spregovoril domačin Jože Rant, predstavniki 
planinskega društva Dovje — Mojstrana pa so orisali nastajanje planin
skega muzeja v Mojstrani. — Foto: F. Perdan 

Godešič — V okviru praznovanja 
občinskega praznika občine Škofja 
Loka je ku l turno umetniško društvo 
»brata Križnar« z Godešiča pripravi
lo gostovanje razstave »200 let T r i 
glava«. Obiskovalci so si lahko 
ogledali del bogatega arhiva muzej
skih eksponatov, k i ga hrani pla
ninsko društvo Dovje — Mojstrana. 

P laninska fotodokumentacija, 
zbirka značk in filatelije, dokumenti 
o gradnji planinskih koč in ustanav
ljanju planinskih društev, prve vrvi 
za plezanje, i zv irni dnevniki prvih 
gorskih vodnikov, in še bi lahko 
naštevali, kaj smo videli na Gode-
šiču. Vse to v zadnjih letih siste
matično zbirajo in urejajo v Mo j 
strani. Del zbirke so prispevali 
zavzeti planinski muzealci jesene-
škega planinskega društva. 

Mojstrana ima namreč širši zgo
dovinski pomen, zlasti v ostenje 
našega Trig lava. Tud i danes potu
jejo skozi ta kraj številni planinci , 
l jubitelj i gora, alpinisti in gorniki, 
zato je obstoj planinskega muzeja v 
Mojstrani vsekakor utemeljen. 
Zbirka, k i nastaja, še nima svojega 
stalnega prostora. Vendar pa je bo
gastvo eksponatov v preteklem letu, 
ko smo praznovali 200-letnico 

Dober obisk 
Šivčeve hiše 
v Radovljici 

Radovljica — Šivčeva hiša je v 
zadnjih letih vse bolj privlačna kul
turna znamenitost kraja, zahva
ljujoč izredno pestri in kval i tetni 
galerijski dejavnosti, ki jo vodi mu
zejsko galerijski odbor pri ku l turn i 
skupnosti Radovl j ica. 

Primerjalni podatki 0 obiskoval
cih so v zadnjih dveh letih dokaj 
obetajoči. Po kval i tetnih razstavah 
se hiša že lahko uvršča med najbolj 
znane slovenske galerije. V letu 1977 
si je 11 razstav ogledalo 6.800 obi
skovalcev, lani pa 10 razstav 8.200 
obiskovalcev. Razen domačih likov
nih ustvarjalcev so se v galeriji pred
stavil i tudi nekateri umetniki iz dru
gih krajev in republik in tudi neka
tere delovne organizacije s svojimi 
izdelki. V sezonskih mesecih, ko je 
obisk največji, si ogleda razstave v 
Šivčevi hiši največ tujih gostov. 

J R 

pristopa na Triglav, svojo 50-letnico 
pa je praznovalo planinsko društvo 
Dovje — Mojstrana, naravnost 
kl icalo po njihovem približanju širši 
javnosti . Nasta la je razstava, k i 
prikazuje veliko zavzetost naših 
prednikov, pionirjev planinstva, 
hkrat i pa tudi opozarja na ohranja
nje naše planinske preteklosti. P la 
ninski muzej, k i nastaja v Mojstra
n i , zato z veseljem sprejema vse 
stare, nerabljene predmete, ki bodo 
našli svoje mesto v prikazovanju 
naše planinske in alpinistice pre
teklosti. 

P r i naporih, da naša planinska 
preteklost ne bi bila pozabljena in 
uničena, se je planinsko društvo 
Dovje — Mojstrana obrnilo na 
izkušene škofjeloške muzealce. Vod
ja muzeja, Andrej Pavlovec, je zago
tovil vso strokovno in moralno 
pomoč. Ob tem je zanimiv tudi 
podatek, k i ga v Loških razgledih 
navaja Pavle Blaznik; dovško ozem
lje je namreč pred skoraj 1000 leti 
spadalo pod upravo loškega gospo
stva in Aljažev stolp, Kredar ica, 
Staničeva koča in Aljažev dom 
stojijo na bivšem loškem ozemlju. Z 
delom planinskega društva Dovje — 
Mojstrana je povezan tudi krajan 
Godešiča, Jože Rant , ki s strokov
nim preslikavanjem celotnega foto-
dokumentacijskega gradiva sodeluje 
pri pripravi razstavnega materiala. 

Planinska razstava na Godešiču je 
bila združena s predstavitvijo neka
terih del akademskega slikarja, 
domačina Franca Novinca. Pr i znani 
umetnik veliko razstavlja doma in v 
tuj ini in se vse bolj uveljavlja z last
nim umetnostnim nazorom. 

M . Volčjak 

FILM 

Annie Hali 
Sedaj si v Kranju lahko ogle

damo zelo zanimiv ameriški film 
scenarista in režiserja Woodyja 
A liana: Annie Hali. Woody 
A lian je znan komik, zelo uspe
šen je bil v Povampirjenem 
Millesu. V Annie Hali se je malce 
oddaljil od svoje dosedanje komi
ke, ki je slonela na gagi h in ab
surdnih situacijah. V Annie Hali 
je komika življenjska. Na tistih 
mestih filma, kjer se gledalec 
smeje, se smeje zaradi čisto 
drobnih človeških napak, napak, 
kakršne imajo ljudje, kijih sreču
jemo vsak dan. * nnie Hali je film 
o življenju ameriškega komika 
Malce spominja na Lennyjo 
Brucea, vendar v dobrem smislu 
Zelo zanimiv pa je Allanoi 
režijski pristop k obravnavanji 
te teme — svojega življenja 
Zanimiva in sveža je uporaba 
flash backov (pogled junaka v 
preteklosti). Allan nam postavi 
junaka iz sedanjega trenutka v 
prostor in čas, ki se ju spominja, 
takšnega kot je sedaj in nastopi 
kot opazovalec dogodkov v pre
teklosti. Tako sedi s sošolci v 
osnovni šoli junak, ki je star še 
štirideset let. Film se konča kot 
vse ameriške komedije s happy 
endom. Na koncu izzveni kot 
tragedija človeka, ki zabava 
milijone, se razdaja za druge, 
neznane ljudi, da jim lepša tre
nutke življenja, ravno njemu pa 
najbolj manjka takšnih trenut
kov. Dobra je tudi dialoška lista, 
čeprav je prevod malce prepo
časen, tako da v njem niso zajete 
vse besedne igre, s katerimi se 
Allan igra v tem filmu. 

Božo Grlj 

Še premalo 
uveljavljeni 

ponedeljkovi 
filmski večeri 

Tržič — V okviru delovnega pro
grama komisija za kulturo pri pred
sedstvu občinske konference Z S M S 
Tržič želi uveljavljati tudi filmsko 
vzgojo. P r i teh naporih z roko v roki 
sodeluje s člani priznanega Filmske
ga kluba Tomo Križnar, k i združuje 
prizadevne tržiške filmske amaterje. 
Večeri amaterskega fi lma ter druge 
oblike seznanjanja z dosežki mladih 
filmarjev so se v Tržiču že uveljavil i , 
čeprav je takšnih akcij še vedno pre
malo. 

Komis i ja skupaj s člani Filmskega 
kluba želi filmsko vzgojo približati 
Tržičanom tudi prek platna v kino 
dvorani Cankarjevega doma v Trži
ču. V rednem sporedu kina, v ka
terem prevladujejo komercialni fil
mi, so izjema ponedeljkovi fi lmski 
večeri. Ponedeljkove predstave ob 
19. uri so rezervirane za filme, ki j ih 
izberejo člani komisije skupaj s člani 
Filmskega kluba. Gre za dosežke, ki 
kval i te tno izstopajo iz povprečne 
filmske produkcije, al i pa za filme, ki 
so razburkal i kr i t iko po svetu in 
doma. Prikazovanje takih filmov z 
veliko dobre volje omogoča K ino -
podjetje iz K ran ja . Vsako predsta
vo organizatorji dopolnijo s svojo 
oceno in z oceno avtorja fi lma. 

Ponedeljkovi f i lmski večeri, dobro 
zamišljena in izpeljana akcija, pote
kajo že več kot leto dni. Pokazal i so 
filmsko kulturo tržiškega občinstva. 
Med gledalci so večidel mladi, 
čeprav filmska vzgoja n i le domena 
mlajše generacije. F i lm i , k i si j ih v 
Ljubl jani ogleda 40.000 al i celo več 
ljudi, so šli v ponedeljkovih filmskih 
večerih neopazno mimo ob tretjim 
zasedene dvorane. A dejstvo, da je 
od klavrnih začetkov v povprečju 
število gledalcev kljub vsemu precej 
naraslo, daje spodbudo mladim film
skim zanesenjakom, da si bodo 
skupaj s Kinopodjetjem K r a n j še 
naprej prizadevali prikazovati filme, 
k i niso le ozko komercialni celuloid
ni trak, pač pa prinašajo dragocena 
poslanstva ljubiteljem dobrega fi l
ma, -mv 

Kmetovalci! 
Vabimo vas na zanimivo razpravo, ki bo v četrtek, 
18. januarja 1979, ob 9. uri v Zadružnem domu 
na Primskovem 

o p o m e n u in v logi 
živinorejske pos lovne skupnost i S loveni je 
Razpravo bo vodil dipl. inž. agr. Anton Zore, tajnik skup
nosti s svojimi sodelavci. 

Gorenjska kmetijska 
zadruga 



Ferdinand 
Prešeren 

Malo je še živih grafičarjev, 
ki so delali v naprednem de
lavskem gibanju že pred voj
no, sodelovali v odporu proti 
okupatorju in po vojni gradili 
temelje nase samoupravne 
družbe. Neusmiljeni čas vse 
bolj redči njihove vrste. 

Eden takih je bil tudi tova
riš Prešeren. Rojen je bil 1907. 
leta kot sin železničarja na 
Slovenskem Javorniku. V 
Kranju se je izučil za ročnega 
stavca, potem pa je delal v 
Ljubljani v raznih tiskarnah. 
Vojna ga je zatekla v Kranju, 
kjer se je zaposlil v tiskarni v 
Stražišču. Po vojni je ves čas 
delal v Gorenjskem tisku, naj
prej kot strojni stavec, nato 
pa je bil do odhoda v pokoj 
vodja oddelka in obratovodja. 

Prešeren je zelo zgodaj 
okusil krivice predvojne druž
be. Še kot vajenec se je v Kra 
nju težko prebijal skozi živ
ljenje, ko pa je prišel v Ljub
ljano, se je takoj včlanil v J R Z 
in kot naprednejši član tega 
gibanja postal tudi delavski 
zaupnik — kot tak pa tudi 
soorganizator stavk grafičnih 
delavcev. Zaradi tega je bil 
kmalu odpuščen in brezposeln 
več kot štiri leta. 2e v začetku 
vojne je organiziral zbiranje 
pomoči in materiala za narod
noosvobodilno vojsko. B i l je 
tudi aktivist OF in se tako 
vključil v odpor proti okupa
torju. Zaradi tega je bil tudi 
zaprt v Begunjah. 

Takoj po vojni se je aktivno 
vključil v družbenopolitično 
življenje in izgradnjo domovi
ne. Kot član Zveze komuni
stov se ni branil prevzeti nobe
ne funkcije in dolžnosti. Z 
njemu značilno zavzetostjo in 
natančnostjo jih je opravljal 
naravnost zgledno. Tako je bil 
dolgoletni predsednik sindi
kata, večkrat sekretar osnov
ne organizacije ZK , predsed
nik enega izmed prvih delav
skih svetov itd. 

Tovariš Prešeren je bil tih 
in skromen človek. Mnogo 
bolj kot on je bilo opazno nje
govo delo. Bi l je izreden 
tovariš, s tankim posluhom za 
vsakogar v svoji okolici. Raz
dajal je vse, kar je imel — 
bogato strokovno znanje in 
izkušnje, človeško toplino in 
tovarištvo, napredne misli in 
ideje. Prav zaradi tega je bil 
izredno pribljubljen med so
delavci. Ko je odhajal v pokoj, 
je bil že zelo bolan, vendar še 
vedno poln optimizma, volje 
za delo in dejavnosti. 2al pa je 
bila bolezen močnejša od 
volje. Odšel je tiho in skromno 
— tako kot je živel. Vs i , ki 
smo poznali njega in njegovo 
delo, ga bomo ohranili v le
pem spominu. 

Počasi do kolektivnega članstva 
Jesenice — K o t določa statut 

Zveze socialistične mladine Slove
nije, so ko lekt ivn i člani mladinske 
organizacije Počitniška zveza, Zveza 
organizacij za tehnično kul turo , 
Rdeči križ, Glasbena mladina. Zveza 
organizacij za telesno kul turo , Zve
za pionirjev, Gasi lska zveza, P l an in 
ska zveza, Strelska zveza, Zveza ta
bornikov, Zveza ku l tu rn ih organiza
ci j , Organizaci ja klubov O Z N in 
druge družbene organizacije, dru
štva in združenja, k i vključujejo 
mladino in sprejemajo statut mla
dinske organizacije. Zamisel kolek
tivnega članstva v Zvezi sociali
stične mladine je sicer v s tatutu do
kaj podrobno opredeljena, vendar pa 
se v vsakdanjem življenju še vedno 
prepočasi uresničuje. Z njenim ures
ničevanjem se že dalj časa ubadajo 
tudi mladi v jeseniši občini. 

Akc i j o za uveljavitev kolektivne
ga članstva so začeli lansko pomlad. 
P r i občinski konferenci Z S M S so po
skušali ustanovi t i koordinaci jski 
odbor za družbene organizacije in 
društva. T a poskus kl jub dogovorom 
z nekater imi organizaci jami ni 
uspel. Spodletel je tud i drugič, saj 
mnoga društva niso dojela osnov
nega pomena kolektivnega članstva 

Ugotovitve iz javne razprave pred 
desetim kongresom Zveze sociali
stične mladine Slovenije so jasno 
pokazale, da je uresničitev kolektiv
nega članstva v jeseniški občini še 
kako nujna. M e d mlad imi je veliko 
število interesov, želja in potreb, po 
drugi strani pa je cela vrsta društev, 
ki se otepajo s kadrovskimi teža
vami. Zelo je prisoten problem 
vključevanja mladih v organizacije, 
prav tako pa v nj ih n i organizira
nega in kontinuiranega dela z mla
dino. A k t i v n o jedro v družbenih 
organizacijah in društvih predstav
ljajo mladi , vendar v vodstvih nima
jo prave vloge. T a k o mladinska 
organizacija kot društva večkrat 
trosijo lastne sile in finančna sred
stva za uresničevanje ist ih ciljev. 
Zato je to l iko bolj pomembno uskla
jevanje dela mladih v osnovnih 
organizacijah Z S M S , družbenih 
organizacijah in društvih. 

D a bi to dosegla, je mladinska 
organizacija povabila vsa društva 
v občini, naj v februarski številki 
Hor i zonta , glasila občinske konfe
rence in koordinacijskega odbora 
Z S M S železarne, predstavijo svoje 
delo. T a k o bo mladina spoznala nji
hove programe in možnosti za vkl ju
čevanje. Obenem pa bodo v glasilu 
pojasnili tudi namen in pomen ko

lektivnega članstva ter ustanovitve 
koordinacijskega odbora za druž
bene organizacije in društva pri 
občinski konferenci Z S M S na Jese
nicah. 

K m a l u po izidu Hor i zonta bodo 
jeseniški mladinci ponovno skl ica l i 
ustanovno sejo koordinacijskega 
odbora, na kater i bodo skušali uskla
d i t i programe dela s področja inte
resnih dejavnosti. Te j akci j i bo v fe
bruarju sledila še anketa za ugotav
ljanje interesov mladih občanov. 
Ugotovitve iz ankete bodo v pomoč 
tako pri kadrovanju kot delovanju 
mladih v mladinski organizaciji, pa 
tudi boljšemu uveljavljanju mladine 
v družbenih organizacijah in dru
štvih. 

Vodstvo občinske konference Zve
ze socialistične mladine z Jesenic 
pričakuje, da bo prvi del akcije za 
uresničevanje kolektivnega članstva 
v mladinski organizacij i tokrat 
uspešno izvedlo. Zatem si bo priza
devalo za ustanavljanje mladinskih 
aktivov v družbenih organizacijah in 
društvih, v katerih naj bi mladina 
zavzeteje razpravl jala o skupni pro
blematiki . 

S. S A J E 

Pozornost cestam 
Komenda — V zadnjem času so 

v kamniški krajevni skupnost i K o 
menda naredi l i veliko novega. H 
koncu gredo dela pr i gradnji kanal i 
zacije, stanovanjsko-trgovskega blo
ka, regulacija Reke, kmalu bo odprt 
otroški vrtec, obnovljen je ku l tu rn i 
dom. V naslednjih letih bodo večjo 
skrb nameni l i obnovi cest, zlasti ce
sti Potok —Breg—Nasovče, kjer so 
del denarja že zbral i krajani sami. 
As fa l t i ran bo tudi del ceste na M l a k i 
ter končno tudi cesta proti part izan
ski Komendsl . i Dobrav i . 

Osnova velike akt ivnost i je uspeš
no delo organov krajevne skupnosti 
in krajevnih organizacij. N a nedav
nem občnem zboru so krajani izvo
l i l i novo vodstvo: predsednik krajev
ne konference S Z D L je Stane Smol 
nikar, predsednik sveta krajevne 
skupnosti Janez K imovec , za pred
sednika skupščine krajevne skup
nosti pa je bi l izvoljen dosedanji 
predsednik sveta krajevne skupnosti 
J a n k o Juhan t . 

D a bi zagotovil i večjo informira
nost krajanov, je svet krajevne 
skupnosti že sprejel sklep, da se uve
dejo ob petkih od 17. do 19. ure urad
ne ure v sejni dvorani zadružnega 
doma. M . V . 

Priprave za gradnjo 
športne dvorane 

Ze v septembru naj bi Kamnik dobil večjo telo

vadnico — Športniki bodo tako dobili pokrit pro

stor za redno vadbo in za organizacijo tekmovanj 

Kamnik — Gradbeni odbor, ki 
vodi priprave za gradnjo večje telo
vadnice ob osnovni šoli Frana 
A lb r eh ta v K a m n i k u , v zadnjem 
času dela z vso vnemo. Zadal si je 
namreč težko nalogo. Športna dvo
rana naj bi bi la pod streho že v me
secu septembru. Vzpodbudo mu daje 
tudi letošnje praznovanje 750-letni-
ce K a m n i k a . Rok je seveda zelo kra
tek, pr iprava celotne dokumentacije 
in izbira izvajalcev pa je obsežno 
delo. 

Sedanje pokrite športne površine 
v K a m n i k u so zelo skromne. Obe 
osnovni šoli imata le eno telovad
nico, pa še ta komaj zadovoljuje po
trebe šolske telesne kulture. Šport
n ik i pa nimajo možnosti za redno 
vadbo v pokr i t ih površinah, prav 
tako ne morejo organizirat i tekmo
vanj v republiških l igah, za kar je 
potrebna večja dvorana, v kateri so 
prisotni tudi gledalci. Zato je okrnje
na dejavnost številnih športnih dru
štev in uspešna so le tista, ki razvi-

Ob osnovni šoli Frana Albrehta v Kamniku bo letos zrasla večja telovadnica, 
v kateri bodo lahko športniki redno vadili in organizirali tekmovanja. -
V. M. 

jajo svojo aktivnost v naravi . Ne 
smemo pozabiti tudi na delovne ko
lekt ive, ki ne morejo organizirati 
rekreacije za svoje člane. 

Ob vsej tej pereči problematiki so 
Kamničani poiskal i najsmotrnejšo 
rešitev. Ob osnovni šoli F rana 
A lbrehta bodo zgradili večjo telo
vadnico, k i bo šoli omogočila izpol
nitev programa telesne kul ture , v 
večernih urah pa bodo dobi l i prostor 
športniki in rekreativci. Ob sobotah 
in nedeljah pa bo večja telovadnica 
tudi omogočila organizacijo tekmo
vanj v republiškem meri lu. 

Telovadnica bo sestavni del zgrad
be osnovne šole in v povezovalnem 
hodniku bo šola dobila večnamenski 
prostor za 450 učencev ter jedilnico. 
Vzporedno z gradnjo bodo uredil i 
tudi ogrevanje obeh osnovnih šol, k i 
j u loči le nekaj več kot sto metrov. 
Za opremo telovadnice bo poskrbel 
begunjski E l a n , k i izdeluje posebne 
pregradne stene, s kater imi je mogo
če pridobit i prostor za vadbo več 
skupin hkrat i . Pregrade zagotavljajo 
vidno in zvočno izolacijo, zelo majh
na je možnost poškodbe pregrade, pa 
tudi vzdrževanje je zelo preprosto. 
Dvorana v vel ikosti 50 krat 30 me
trov bo dovolj vel ika za igranje ro
kometa in košarke, predviden pa je 
tudi prostor za gledalce. 

Invest i tor gradnje je kamniška 
izobraževalna skupnost v sodelova
nju s temeljno telesnokulturno 
skupnostjo, k i bo v ta namen najela 
kredit. Po oceni bo gradnja telovad
nice veljala 15 mil i jonov dinarjev. 

H k r a t i pa naj bi ob novi telovad
nici uredil i tud i zunanje športne po
vršine, saj tudi teh v K a m n i k u ni 
veliko. Dve igrišči, za rokomet in za 
košarko, sta za potrebe treh šol, 
dveh športnih klubov in ekipe sindi
ka ln ih organizacij, premalo. V šol
skem kompleksu naj bi uredil i manj
ši stadion z atletsko stezo, igrišče za 
rokomet in košarko ter prometni 
poligon, kjer bi si učenci obeh osnov
n ih šol pridobival i znanje za vožnje 
s kolesi, saj morajo imeti kolesarske 
izkaznice, če hočejo s kolesi na cesto. 

M . Volčjak 

Delovanje 
marksističnega centra 

T a način mladinskega delovanja se je v zadnjih letih zelo r a z m a h 
n i l , predvsem po srednjih šolah. Vendar v kranjski občini še vedno niso 
evidentirani vsi marksistični krožki, ker je delo njihovega koord inator 
j a — centra M K — že lani zastalo. 

Jože Novak, sedanji predsednik centra M K pri občinski konferenc i 
Z S M S K r a n j , pravi , da marksistični krožki po srednjih šolah dela jo , 
vendar še niso presegli klasičnega sistema »ex cathedra«. M o n o p o l nad 
mentorstvom prevzemajo navadno profesorji samoupravljanja, k a r po 
eni strani že izključuje drugačno, demokratično metodo dela. 2 e v 
srednjih šolah bi moral i krožki zavzeti bolj razpravljavske razsežnosti 
Prisotnost avtoritete, ki sicer zapisuje ocene v redovalnico, pa n a v a d n o 
ne more doseči sproščenega, ustvarjalnega in demokratičnega vzdušja. 

L a n i se je na O K Z S M S obl ikovala delovna skupina, k i se j e širo-
kopotezno lo t i la oživljanja dela marksističnega izobraževanja. O b l i k o 
vala je metodološko skupino, ki naj bi izdelala predvsem novo me todo 
izobraževanja v debatnih krožkih, operativno, k i b i imela na s k r b i or
ganizacijska vprašanja, ter samo skupino predavateljev z nosilno vlogo 
vsebinskega delovanja v osnovnih razpravl javskih sredinah. T a posled
nja grupa strokovno usposobljenih kadrov naj bi v krožke v n e s l i 
ustvarjalnega duha s spodbujanjem razprave o obravnavanih vpraša
nj ih, s poudarjanjem tistega tematskega področja, ki so ga mladi i zb ra l i 
kot zanimi/ega, vprašljivega, delikatnega. V tej skupini so b i l i z b r an i 
sami študentje, k i se zaradi študija in zanimanja ukvarjajo z družbeni
mi vprašanji, vendar pa so se po začetnem zaletu kar porazgubi l i . N j i 
hova prva naloga — nabava ustrezne l i terature, iz katere bi sami črpa
l i , zanjo pa navdušili tudi krožkarje - se je kar uspešno zaključila, kaj 
več pa niso uspeli doseči. Marksistično knjižnico nameravajo l e tos do
polnit i z nekater imi najnovejšimi znanstvenimi pridobitvami, sa j je 
njihova prva naloga usposobiti kadre, k i se bodo ukvarjal i z m l a d i m i • 
krožkih. Vendar pa je treba storit i še dosti več kot le to: skl icat i b i bilo 
treba vse vodje krožkov in se z nj imi posvetovati o programu dela, 
spremljati njihov razvoj in prihodnje leto dograjevati kont inui te to , 
spremeniti morajo predavateljski pristop v teamsko razprav l janje -
česar v pol leta prav gotovo še ne bodo mogli uveljavit i — uredit i vpra
šanje mentorstva in še in še. 

Posebno vprašanje, k i mu je treba v prihodnje posvetiti več pozor
nosti , je predmet samoupravl janja s temelji marksizma. M l a d i so silno 
kritični do njegovega pravnega pristopa in neustreznega učbenika. V 
srednjih šolah o samoupravl janju govorijo kot o vrednoti zunaj člove
ka, namesto, da bi mlade vzgajali za subjekt samoupravljanja. K pred 
metu pristopajo normativno, najstveno, obenem pa ponujajo p r akso , k 
ne dohaja ustavne opredelitve. V šoli poslušajo visokoleteče besede o 
idealnem redu, soočenje z družbeno stvarnostjo pa neredko postreže i 
br idkim razočaranjem. Zakaj ne bi mlademu, kritičnemu človeku 
ponudi l i tudi primernega, znanstveno zasnovanega predmeta, k i razči
ščuje ključna, ne obrobna vprašanja naše prakse? 

K l j u b konkretno zastavljenemu načrtu pa je prihodnost ob neneh 
nih kadrovskih težavah precej negotova. Za tekoče delo centra MK 
niso potrebni le volja, znanje, navdušenje, pripravljenost, pač p a tud 
manjša časovna obremenjenost novih mentorjev, česar t renutno se ne 
morejo premagati. 

Socialistična repub l ika S loveni ja 
S K U P Š Č I N A O B Č I N E T R Ž I Č 
Svet de lovne skupnos t i u p r a v n i h o rganov 
K o m i s i j a za de lovna razmer ja 

razpisuje p ros ta de la i n na loge 
1 V O D J E K A D R O V S K E S L U Ž B E 
2. K O M U N A L N E G A R E D A R J A 

P O G O J I : 
pod 1.: — višja šola kadrovsko-organizacijske smeri, 

— dve leti delovnih izkušenj, 
— moralnopolitične kvalitete in družbenopolitični 

aktivnost 
ali 
— dokončana srednješolska izobrazba ustrezne smer 
— pet let delovnih izkušenj, 
— moralnopolitične kvalitete in družbenopolitična 

aktivnost; 
pod 2.: — jdokončana srednješolska izobrazba ustrezne smer 

— eno leto delovnih izkušenj 
ali 

nepopolna srednješolska izobrazba ustrezne smeri 
— dve leti delovnih izkušenj. 

De lovno razmerje pod 2 se sklene za nedoločen čas s kraj
šim od po lnega de lovnega časa. 
K a n d i d a t i naj vlože p ismene pri jave z dokaz i l i o izobrazbi 
v 15 dneh od objave, komis i j i za de lovna razmer i ' 
skupščine občine Tržič. Kand ida t e bomo obvesti l i o i l D i r 
v 30 dneh od objave tega razpisa . 

Gos t i n ska in t r govska D O 

Central Kranj, n. sol. o. 
T O Z D Del ikatesa , 

objavlja na podlag i sk lepa D S in v sk ladu s 16. č lenom 
samoupravnega sporazuma o medsebojnih razmer j ih , 
proste delovne naloge in op rav i l a : 

I. za p roda ja lno Klemenček D u p l j e 

1. D E L A V K E - D O P O L N J E V A L K E 
2. P R O D A J A L C A - K E 

Pogoji : 
p o d i . : — o snovna šola; 
pod 2.: — šola za proda ja lce . 

Pismene vloge s po t rebn imi dokaz i l i P 0 * [J } t e
K . v l ? 

dneh od dneva objave na nas lov : C E N T R A L tvranj. 
T O Z D Del ikatesa , M a i s t r o v t r g 11. 

1 



Kranj — N a zadnjem zboru čla
nov alpinističnega odseka P l an in 
skega društva K r a n j , k i združuje 58 
aktivnih članov, od katerih j i h je 28 
alpinistov, 18 pripravnikov in 12 te
čajnikov, so opozori l i na pomen 
organiziranega dela odseka in na 
nujnost vključevanja alpinistov v 
društvene akcije, predvsem pa v po
stajo Gorske reševalne službe. T o 
kranjskemu alpinističnemu odseku v 
veliki meri uspeva, posledica tega pa 
je tudi dobro sodelovanje med od
sekom in upravnim odborom dru
štva. 

Z g l e d n o d e l o 
Alpinistični odsek Planinskega društva Kranj 

združuje 58 aktivnih članov, ki so lani opravili 

768 vzponov vseh težavnostnih stopenj — Vklju

čevanje v društvene akcije — Samostojna odpra

va v Cordillere 
Kran j sk i alpinist i so opravil i lani 

768 vzponov vseh težavnostnih sto
penj. Kva l i t e tn i vrh odseka se je 

Jesenice - Občinska konferenca Zveze rezervnih vojaških starešin in njene 
krajevne organizacije so bile pri svojem delu v preteklosti izredno prizadevne 
pa tudi uspešne. Zato so pred nedavnim predstavniki republiškega odbora 
ZRVS podelili jeseniški organizaciji zlato plaketo ZRVS Jugoslavije kot 
priznanje za izjemno velik prispevek k razvoju, uveljavljanju in krepitvi orga
nizacije rezervnih vojaških starešin. — B. B. 

CV 
Odbor z a de l ovna razmer ja 
p r i de lovn i skupnos t i skupn ih služb 

ALMIRA 
a lpska m o d n a industr i ja Radovl j ica , 
J a l n o v a u l . 2 
objavlja proste delovne naloge in oprav i l a 

vodenje računovodstva 

Po l eg splošnih pogojev, določenih z zakonom, morajo 
kand ida t i izpolnjevat i še: 
- višja strokovna i z o b r a z b a e k o n o m s k e smer i s 3- le tno p rakso 

v finančnem k n j i g o v o d s t v u a l i s r edn ja s t r o k o v n a i z ob ra zba 
' ekonomske smer i i n 5 let p rakse v finančnem kn j i govods t vu , 
- d a i m a družbenopolitične i n m o r a l n e v r l ine . 

Pr i jave z dokaz i l i o izpoln jevanju razp i sn ih p o g o j e v z 
op i som dosedanjega de la naj kand ida t i pošljejo v 15 dneh 
po objavi r azp i sa n a gorn j i nas lov . 
O i zb i r i b o m o kand ida te obvest i l i v 30 dneh po sklepu sa 
moupravnega o rgana . 
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Ajdovščini, Celju, Logatcu, • § 
Domžalah, Idriji, na Jesenicah, 
v Kranju, Ljubljani, Mariboru, 
Mežici,Murski Soboti, Novi G o r i c i , | 
Novem mestu, Ptuju, Škofji Loki, • 
Šentvidu, Trbovljah, Velenju in 
2ireh. B 

I PRIČAKUJE VAS J | 

I a l p i n a , j 

razširil, prav tako pa je bilo oprav
ljenih lani kar 80 vzponov šeste 
stopnje. 170 vzponov je bilo razvr
ščenih v peto stopnjo, še posebno pa 
je vzpodbudno, da je kar 17 članov 
odseka opravilo vzpone najtežje 
stopnje. Opravl jeni so bi l i v domačih 
in tujih gorah, vedno bolj pa se v 
K r a n j u uveljavlja tudi ženski alpini
zem. Uspešno delo kranjskega od
seka potrjuje tudi odločitev, da 
gredo kar štirje Kranjčani na 
»streho sveta« in da je prav tol iko 
kranjskih alpinistov kategoriziranih. 
Letos bo v počastitev 80. obletnice 
Planinskega društva K r a n j kreni la 
na pot tudi samostojna kranjska 
alpinistična odprava. 

Pomembno je bilo vzgojno in iz
obraževalno delo. Izredne rezultate 
daje alpinistična šola, k i sta jo lani 
vodila Peter Markič in Mate j 
Kran jc . Tr i je kranjski alpinist i so 
alpinistični inštruktorji, dva alpini
sta pa sta se udeležila zveznega 
tečaja. A lp in is t i so tudi izreden 
kader za postajo Gorske reševalne 
službe. T o sodelovanje se vedno bolj 
krepi in to je pozitivno. 

-jk 

Jubilej 
Gasilske zveze 

Slovenije 
K r a n j — Letos mineva 30 let od 

ustanovitve gasilske zveze Slovenije. 
Ustanovno skupščino slovenske ga-
ske organizacije leta 1949 je takrat v 
imenu C K K P S in vlade L R S 
pozdravil Bor is Kraigher, udeležili 
pa so se je številni člani tedanjega 
politbiroja C K K P S . Bor is Kra igher 
je takrat opozoril ne velike zasluge 
prostovoljnega gasilstva pri varo
vanju socialističnega gospodarstva, 
k i ga predstavlja tako družbena kot 
zasebna lastnina. K m a l u po ustano
vni skupščini je bi l sprejet tud i za
kon o prostovoljnih gasilskih dru
štvih. Gasi lstvo se je širilo. Le ta 
1950 je tedanji predsednik Matevž 
Hace poročal, da je v Slovenij i 810 
društev s 56.600 člani, organizira
n imi v 1096 četah. Med članstvom je 
bilo takrat največ kmetov in delav
cev. Gasi lska zveza je kmalu po 
ustanovitvi poskrbela za izobraže
vanje svojega članstva. Gas i lsk i šoli 
sta b i l i med drugim tudi v Žireh in 
Medvodah. 

Izredno se je razmahnilo tudi 
kul turno in družabno delovanje 
gasilcev. Le ta 1950 so pr ipravi l i slo
venski gasilci 2500 ku l turn ih priredi
tev in družabnih srečanj ter nad 
3000 strokovnih predavanj, k i se j i h 
je udeležilo 56000 ljudi, predvsem 
gasilcev. Gasi lska zveza je začela 
izdajati tudi gasilski koledar in 
kmalu zatem Gasi lski vestnik, k i je 
leta 1951 že izhajal v 7000 izvodih. 
Tega leta je v republiki delovalo 
tudi 17 gasilskih godb. 

Družba je ob nastanku tudi 
gmotno pomagala Gasi lski zvezi, 
predvsem za nakup opreme in 
gradnje domov. Leta 1951 je bilo 
potrošenih za opremo 27 milijonov 
dinarjev in za gradnjo domov 14 
mili jonov dinarjev. 

I. Petrič 

VAŠA PISMA 

K O P E L V S O R I 
Časopisi in celo TV so poročali 

o drznem plavalcu Alojzu Ko
paču iz Zirov, ki je na novega 
leta dan uro plaval v Sori. ki je 
tedaj imela koma/ 7 stopinj. Se 
večji) drznost pa je dokaza/ 5. ja
nuarja, ko je imela Sora komaj 
3 stopinje, zrak pa minus H sto
pinj. Tisti petek ob Sori ni bilo 
veliko gledalcev. Kopač je plaval 
kot delfin, odrival se je z enega 
brega na drugega in dokazoval 
svojo odpornost. Sodelavci Alpi-
nv so novico o drznosti svojega 
sodelavca z zanimanjem sprejeli. 
Naj zapišem še to, da je Kopač, 
ko je prišel iz vode. tekel bos in 
v kopalkah do svojega doma. 
oddaljenega nekaj sto metrov. 

Okoličani oziroma Zirovci 
bodo gotovo še nekaj časa govo
rili o tej zimski kopeli. Res pa je 
tudi, da je takšno kopanje igra
nje s samim seboj. Posledice 
takšnega kopanja prav gotovo so, 
čeprav se pokažejo šele kasneje 
v obliki raznih bolezni, zlasti pa 
revme. Zato naj ob takih podvi 
gih oziroma preden se jih lotimo, 
velja, da je lastna previdnost še 
najboljše zdravilo. 

Hajko Primožič, 
Z i r i 

NEKAJ SPREHODOV OKROG DOMŽAL 
ob bregovih Pšate, Bistrice in Rače 

Opisuje Črtomir Zoreč 

(2. zapis) 

Omenil sem že hvalevredno poseb
nost zavednih in požrtvovalnih kra
janov domžalske občine, da posta
vijo pomembnim možem spomenike 
z bronastimi poprsji (Vega, Klanjšek 
in Janežič v Moravčah; Robič na 
Gorjuši; Breznik v Ihanu; T rd ina 
v Mengšu). — No, zdaj pa sem tudi 
v Dragoml ju , pred osnovno šolo, 
zagledal podobno počastitev, to pot 
pa v kamnu: šola, ki se imenuje po 
narodni heroini Rezk i Dragar-Ev i , 
je postavila pred svoj vhod spome
nik z izklesanim portretom znane 
junakinje. Tako spoznamo tudi 
vnanjo podobo zaslužne revolucio-
narke, k i je padla kot ta lka pod ge-
stapovskimi streli na Lancovem pod 
Radovlj ico. 

DOMŽALE IN PREŠEREN 

Z daj pa sem res v zadregi: 
v tem sneženju se pač ne 
morem podajati na »spreho

de« okrog Domžal. Zato bom ta čas, 
k i mi ne dopušča potov v naravo, po
svetil sprehodu v »prešernovsko zgo
dovino«, ki se je dotakni la tudi tega 
območja, po katerem vodim svoje 
pero v teh zapisih. 

Se preden so dobile Domžale last
no faro — to so dobile šele leta 1908 
— so imeli le cerkvico na Goričici, k i 
pa je bila le podružnica mogočne 
mengeške fare. 

Zakaj le Goričica in ne Domžale? 
Griček, komaj 10 m nad okoliško rav
nino, je dal prostor na svojem vrhu 
cerkvi, župnišču in pokopališču. Do
sledno, dokler se Domžale niso 
osamosvojile kot fara, se ie v vseh 
spisih, svetnih in cerkvenih, imeno
vala le cerkev na Goričici, n ikol i 
drugače. — Ime samo ima najbrž 
svoj izvor v nekdanji gorici, to je 
kraju, primernem za sajenje trte — 
ne gre torej za kako malo goro torej 
gorico, goričico — pač pa za vinsko 
gorico! Do propada starih vinogra
dov na nekdanjem Kranjskem in 
Koroškem, je bilo sajenje trte zelo 
razširjeno (celo nad Zasipom, visoko 
pod triglavskimi snegovi, imajo pri
sojno senožet, k i j i še danes pravijo 
Nograd; — da o nekdanjem vinogra
du na Smarjetni gori, v V incar j ih pri 
Škofji L o k i in drugih ni t i ne govo
rim). 

No, na Goričici, pri podružnični 
cerkvici Mar i je Vnebovzete, kraljice 
miru, je v letih 1824-1837, skupaj 
trinajst let, služboval kot kuratn i 
beneficiat (cerkvena služba z dolo
čenimi dohodki) pesnikov stric 
Franc Prešeren. 

Navada pa je bi la, da so si duhov
nik i za vodstvo svojih gospodinjstev 
jemali k sebi katero od svojih nepo
ročenih sester, nečakinj a l i sestričen. 
In tako je prišla tudi k stricu Francu 
Prešernu »služit« nečakinja (pesni
kova sestra) Urša Prešeren. 

Druga navada pa je bila, da so 
k stricem duhovnikom kaj radi pri
hajali »na obiske« njihovi sorodniki 
— študentje. — Seveda tudi zato, da 
so dobil i ob slovesu znatno popot
nico al i celo večjo podporo za na
daljnji študij. In tako sta prihajala 
k dobrosrčnemu stricu tudi naš 
pesnik in njegoV brat Jur i j . N i k o l i 
nista odšla z GoriČice praznih rok. 

PESNIKOVA N E V E S T A 
IZ G R A D C A 

K ar brž povem, da iz tega n i 
bilo nič. Prešernovo čustvo do 
»neveste — nemškute« je 

kmalu vplahnilo in se raje vnelo za 

lepoto in mladost šestnajstletne 
Ljubljančanke Jul i je Primčeve . . . 

No, povedati pa je le treba tudi 
nekaj besed o ljubezenski romanci , 
k i se je po svoje dotakni la tudi dom
žalske GoriČice. 

K o t na Savi pri L i t i j i in na Ska-
ručni pod Šmarno goro, kjer je 
Franc Prešeren služboval, tako ga je 
tudi na Goričici večkrat obiskal ne
čak France, seveda vsakokrat v 
družbi bodisi s Crobathom al i s 
Smoletom, Azulo , Holzapf lom idr. 

Franc Prešeren, pesnikov stric, ie 
bil neki velik možak, resen človek, 
varčen gospodar in odličen čebelar. 
Sorodnikom je b i l v gmotnem oziru 
močna opora. Posojal je bratu S im-
nu, pesnikovemu očetu, skrbel je za 
sestre in nečakinje, zlasti za pra-
nečaka Janeza in Jakoba Vovka , ko 
sta študirala v L jubl jani . 

Lenka pravi: »Za v Celovec so 
dohtarju očev brat, gospod Franc 
denar dal i . 300 goldinarjev je ponu-
cal.« 

Pisal i so leto 1832. Tedaj enaintr i-
desetletni pesnik se še n i odločil: al i 
naj se poda v advokatski poklic al i 
pa naj sprejme kako državno službo 
pri sodišču. Kaže, da bi b i l i svojci 
bolj zadovoljni, če bi nepraktični 
njihov sorodnik zaplaval v mirno in 
zanesljivo uradniško kariero. — 
T u d i stricu Francu bi bilo to bolj 
prav, kajt i menil je, da bi se France 
še najprej umir i l in uredil, če bi ga 
oženili. V misl ih je imel praktični 
stric graško Nemko Mar i jo Kaje-
tano Kh lunovo . Le-ta je prihajala 
poleti v Domžale, kjer sta imeli 
z materjo v bližini GoriČice neke 
znance. Kajetana je bi la dve let i sta
rejša od pesnika, bolj otožna mestna 
lepotica, občutljiva pa tako, da je 
menda od žalosti umrla, ko se j i je 
France izneveril, pravzaprav le 
u m o l k n i l . . . 

A poslušajmo raje pesnikovo naj
mlajšo sestro Lenko, k i je T o m u 
Zupanu, raziskovalcu Prešernovega 
rodu, narekovala v pero: 

»Eno iz Gradca je hotel doktor 
vzeti. Prav nič ni znala slovenskega. 
B i l a je nemške rodovine. Zato se je 
doktor šalil in je rekel meni: Mo ja 
žena bo nemškuta; pa se po kranjsko 
piše. - K l j u n se je pisala. Na to ie 
še rekel: Mo j a žena se ne bo mogla 
kregati z vami sestrami, ker vas 
nobena nemškega ne zna.« 

»V let ih okrog 1832 je ta rodovina 
časih blizu GoriČice stanovala. Imeli 
so tu najeto. B i l a je ta K l junova 
takrat na Goričici pri maši, sv. Ane 
dan v cerkvi. Sem jo videla. B i l a je 
lepa, zavber ženska.« 

»Prav veliko pisem je ta K l junova 
doktorju pisala. Enkra t j ih je nazaj 
tirjala, ker jej doktor precej dolgo ni 
odpisal; on sploh n i rad pisal. Prišlo 
je nekaj navskriž. Ka j je bilo, ne 
vem. Pisala pa je K l junova enkrat , 
doktorju: Tvoja žlahta nama najino 
srečo brani. — So še naša mat i , ko so 
o pismu zvedeli, rekl i : ,Ce je lepa, pa 
modra ni , k i tako piše.'« 

»Potem se je to razdrlo. Ona pa je 
še mlada v Gradcu umrla. — O K l j u 
novi nam je pravi l prefezar dr. J a 
kob Zupan, kako se mu je pritožila, 
ker je doktor ni vzel. Zupan še pravi: 
Je fal i l doktor, da je n i vzel. Ona je 
morda od žalosti umrla.« 

Kavci jo , k i je bi la tedaj potrebna 
za vsako veliko službo, bi plačali 
K l junov i . T o so obljubil i . Dokto r pa 
na to: »Jaz nočem, da bi me žena za 
gospoda naredila — bom raje jaz njo 
za gospo naredil.« 

V pesnikovem pesniškem ustvar
janju ta »srečna« ljubezen ni pustila 
skoro nobenih sledov . . . 

Nekdanja cerkev na Goričici s stolpi, župniščem in staro kapelico. - V žup
nišču je Franc Prešeren gostil svojega nečaka — pesnika. 

ČGPDELO 
T O Z D P R O D A J A L J U B L J A N A 
podružnica Kranj 
Koroška 16 

proda ja 
ENONADSTROPNO HIŠO 
v središču Kranja 
na Tomšičevi 30. 

Hiša je podkletena in primerna za skladiščne, prodajne, servisne al i go
stinske prostore. 
Pismene ponudbe za nakup hifie pošljite na naslov: ĆGP D E L O , 
podružnica Kranj, Koroška 16. 



Bogdan Norčič: 
Ni šlo vse 
po načrtih 

K R A N J - Naši smučarski skakalc i 
so se zadnje dni bor i l i na slovensko-
i ta l i jansko-koroski skaka ln i turneji. 
Vendar so se vedno živi spomini na 
letošnjo novoletno In te rs po rt turnejo. 
T u smo Jugos lovani s petnajstim 
mestom Bogdana Norčiča dobil i tretjo 
našo najboljšo uvrstitev doslej. Vendar 
v reprezentanci n i bi lo vse tako kot bi 
moralo bi t i . 

»Na turnejo smo odšli dobro razpo
loženi, nazaj pa ne tako. Že na startu 
nase poti se je zataknilo, saj smo bi l i 
oblečeni kot .kanarčki', vsak po svoje. 
Kje se je zataknilo, da nismo bi l i 
enotno opremljeni ne vem, vendar se 
m i zdi, da smo vel iko na slabšem kot 
alpinci . T i res tudi tako predstavljajo 
našo državo. Nas je rešila le Rašica, a 
še ta z lansk im modnim programom. 
Posebno rad bi se zahval i l »Komiteju 
Planice«, k i mi je f inanciral vse 
priprave in treninge v tujini za to sezo
no,« je po prihodu s turneje dejal nag 
najuspešnejši tekmovalec, skakalec 
kranjskega Tr ig lava Bogdan Norčič. 

B i oceni l i vse štiri nastope? 
Oberstdorf (13. mesto) - »Začetek 

turneje je b i l uspešen, čeprav bi bi l 
lahko višje kot sem b i l . Toda zavedati 
se morate, da je b i la to uvodna tekma in 
še najkvalitetnejša povrhu. Posebno 
sem zadovoljen z drugim skokom, saj 
sem dosegel v tej seriji šesto mesto. 
Tud i trinajsto mesto imam za uspeh.« 

Garmisch-Partenkirchen (2. mesto) 
— »Tu se je za mene in Mlakar ja 
končalo najbolje. V edini seriji mi je šlo 
tako kot je treba. Idealno sem ujel 
odr i v in skok je b i l odličen. Imel sem i e 
rezervo za t r i do štiri metre. Toda zave
da l sem se, da je polet daljši kot sem 
pričakoval. Dejal sem s i : bolje vrabec v 
r o k i kot golob na strehi. Za skoke 
ostal ih nisem vedel, saj sem b i l na 
toplem in pred skokom dobro ogret. Tu 
so posebno vlogo odigral i trenerji , saj 
so nas spuščali takrat, ko je b i l veter 
najmanjši. Lahko ste videl i , kako je 
vleklo.« 

Innsbruck (35. mesto) — »To je naj
slabša uvrstitev. N i in ni mi šlo. 

Skakaln ice na B i rgs lu sem se i e preje 
bal. Na njej še nisem n iko l i dobro 
skakal . Tudi na treningu se nisem ujel. 
In nato so odrezali še mizo. Čeprav se 
trudiš, t i ne gre. Če si v središču pozor
nosti, pa se tudi tako dobro ne moreš 
zbrati . 2 i yc i so b i l i napeti, saj se nam je 
pokvar i l še kombi. Tako so naši odšli 
na start poizkusne serije kar s 
taksijem. To je vse vplivalo, da nisem 
ujel nobenega skoka. Tudi ta kombi je 
poglavje zase. Posodilo nam ga je ko
munalno podjetje V r h n i k a . 2e na poti 
na turnejo smo do i i ve l i z njim marsi
kaj.« 

Bischofshofen (24. mesto) — »Morala 
je padla v celotni reprezentanci. Na 
treningu sem mis l i l , da bo šlo. Toda 
stanje se n i popravilo. Premalo skokov 
je bilo. Psihološko sem padel l e na tre
ningu in nisem se več dobro pobral. 
Zato drugi del turneje tako slab.« 

»Lahko rečem, da sem s svojo uvrst i 
tvijo vseeno zadovoljen. Vendar doma 
nimamo primerne skakalnice za tre
n ing pred pomembnimi nastopi. N ima
mo svojega centra, čeprav imamo P l a 
nico. Devetdesetmetrska skaka ln ica v 
P lan ic i je pre lahka. N i središča, da bi 
se lahko po neuspelih skok ih vračal 
domov in normalno trenira l . Tako pa 
hodiš od tekme na tekmo. T u pa se 
napake ne dajo dobro odpravljati. 

Na tej planiški skaka ln ic i bodo 
potrebne korekture. Potem bodo k nam 
radi prihajal i tudi drugi . Na tej 90-me-
t r sk i skaka ln i c i se nimajo kaj naučiti. 
Tak center imajo F inc i , k i sedaj igrajo 
prvo v io l ino v svetovnem skakalnem 
športu.« 

In kako naprej? 

»Po tej slovensko-italijansko-koroški 
turneji bom skaka l še na švicarski in 
skandinavsk i turneji ter na tekmi v 
T ra vn iku in morda v Amer i k i . Nato pa 
so tu priprave za peto svetovno prven
stvo v smučarskih poletih v P lan ic i . To 
bo višek sezone. V s i najbolj* bodo 
startal i za nov svetovni rekord. Sam 
bom skušal skakat i najbolje. Upam, da 
uspeh ne bo izostal.« D. H u m e r 

Memorialni tek Turšiču in Sloveniji 

Dupljanski maraton 

Po poteh 
kokrškega odreda 

D U P L J E — Zadnjega sneženja so se 
najbolj razvesel i l i organizatorji IV. mara
tona PO P O T E H KOKRŠKEGA O D R E D A 
v Dupljah. Pr ihodnjo nedeljo, 21. januarja, 
ob 9.30 se bodo tekmovalci in rekreat ivci 
na tekaških smučeh pognali z Dolgih njiv 
prot i 2ejam, B i s t r i c i , Okroglemu, Nakle-
mu, Strahinju in po 15 ki lometr ih sk len i l i 
p r v i krog. -Le-ta bo veljal za rekreativce. 
Maratonc i bodo tekl i dva kroga (30 kilome
trov), pr ipadnik i J L A , teritorialne obram
be in .delavci javne varnosti pa 6 kilome
trov. _ * • 

Predsednik skupščine občine Kran j 
Stane Božič je predsednik častnega orga
nizacijskega odbora maratona PO P O T E H 
K O K R B K j R C * O D R E D A . Prireditev nima 
le rekreativnega pomena, temveč tudi 
družbenopolitični, saj pomeni tek mimo 
spominskih obeležij tudi negovanje tradi
cij NOB . K r o n i k a Kokrškega odreda je 
v ve l ik i meri vezana tudi na kraje, kjer bo 
speljana ne preveč zahtevna proga. 

Organizatorj i so veseli, da je pokrovitelj
stvo nad množično prireditvi jo spet pre
vzel kolektiv Slovenijales, sopokrovitelj i 
pa so: E lan , I skra Ingenir ing Ljubljana in 
Telesna kul turna skupnost občine Kran j . 
Domačini bodo tako kot že na vseh dose
danjih maratonih pomagali, da bo priredi
tev uspela. V s i , k i se bodo pr i jav i l i do 
16. januarja, bodo startal i v prv i skupini . 
Razvrščeni bodo v devet starostnih kate
gorij. Moški za maraton na 30 kilometrov 
bodo razdeljeni v kategorije do 40 in nad 
40 let, ženske pa do 35 in nad 35 let. Na 
15 ki lometrov bodo tekl i moški in ženske 
brez starostnih omejitev. P ion i r j i in pio
n i rke so razdeljeni v kategorije do 15 let. 
Vo jak i , ter itorialci in delavci javne var
nosti tekmujejo v svojih kategorijah. 
Star tn ina za IV. maraton PO POTK H 
KOKRŠKEGA O D R E D A je 60 dinarjev, 
pionir j i pa plačajo polovico. 

Obvestilo 
C E R K L J E - Športno društvo K r v a 

vec Cerklje bo organiziralo smučarski 
tečaj za odrasle na Krvavcu med 12. 
in 16. februarjem. Zbor tečajnikov bo 
vsak dan ob 13. u r i na spodnji postaji 
žičnice na Krvavec. Pr i jave sprejema 
Irena Leskovec, Cerkl je 69. Predplačilo 
znaša 250 dinarjev. 

K R A N J - Učitelji smučanja pr i te-
lesnokulturni skupnosti Kran j organi
zirajo tudi v letošnjih počitnicah smu
čarski tečaj za pionirje oziroma osnov
nošolce. Tečaj bo od ponedeljka, 22. do 
petka 26. januarja na Kob l i . Tečajniki 
se bodo na Koblo vozi l i z v lakom, k i bo 
odpeljal iz Kran ja ob 7.20, vračal pa ob 
17.40. Cena tečaja znaša 1000 dinarjev. 
V ceni je upoštevan prevoz z v lakom, 
uporaba žičnic, enolončnica in stroški 
pouka ter organizacije. Vpisovanje bo v 
sredo, 17. januarja, in v četrtek, 18. ja
nuarja, med 16. in 18. uro v poslopju 
kranjske občinske skupščine. Vpis je 
omejen na 50 pionirjev. 

V s i , k i bodo tekl i 30 kilometrov, pridejo 
v poste v tudi pr i dodelitvi »zlate lovorike 
vzdržljivosti«, k i jo daje revija Antena. 
Sicer pa ima tek v Dupljah že tradicijo. 
T V D Part i zan Duplje je že prirejal dru
štvena in kasneje meddruštvena tekmova
nja v skok ih , sankanju, tekih in slalomu. 
Tako so nekateri posamezniki predlagali , 
a priredijo maraton. Pred lanskim so ga 
poimenovali po Kokrškem odredu. 

Prvič se je v smučino pognalo 97 ljubi
teljev teka, na drugem maratonu j ih je 
teklo 420 in lani že 820 iz skoraj vseh 
krajev Slovenije. Maratona se bodo udele
žili tudi člani društva slepih iz Škofje Loke 
in borci Kokrškega odreda. 

Domačini bodo ob progi, k i jo bodo ure
d i l i znani tekači s pomočjo teptalnega 
stroja, pr iprav i l i okrepčevalnice, E lanov i 
strokovnjaki pa bodo popravljali more
bitne napake na smučeh in vezeh. Stro
kovne napotke za mazanje smuči in izbiro 
pr imernih maž pa bo nudil tekač V inko 
Grašič iz Križev. 

Organizatorj i upajo, da bo snežna odeja 
dovolj debela, da bodo potegnili smučine. 

Na svidenje v nedeljo, 21. januarja, ob 
9.30 na startu IV. maratona PO P O T E H 
KOKRŠKEGA O D R E D A . 

M . KunSir 

Pred 
XXXIV. prvenstvom 
v smučarskem teku 

in nordijski 
kombinaciji 
Jezerjani 
pomagajo 

J E Z E R S K O - Pr iprave na štiriintri
deseto državno prvenstvo v smučarskem 
teku in nordi jski kombinaci j i za člane in 
mladinke, k i bo od 8. do 11. februarja na 
Jezerskem, so v polnem teku. Organizator 
8 K Tr ig lav iz Kranja in družbenopolitični 
dejavniki z Jezerskega so se ponovno 
sestali. 

Vse pr iprave za to prireditev, častni 
predsednik je predsednik IS SO Kranj 
Drago Stefe, se odvijajo po načrtu. Ve l iko 
pomoč pri organizacij i so pokazali Jezer
jan i , k i že žive s tem prvenstvom. P r i delu 
in ureditvi kraja bodo pomagali vsi kra
j an i . Na zadnjem sestanku pred dnevi so 
da l i vso podporo organizacijskemu odboru. 
Najbolje uvrščenemu tekmovalcu in tek
mova lk i iz bratskih republik bodo Jezer
jan i pr ispeval i dva pokala. Enega da kra 
jevna skupnost, drugega pa Turistično 
društvo. Tudi samo Jezersko bo v teh dneh 
slavnostno okrašeno. Jezerjani se namreč 
zavedajo, da bo z uspešno organizacijo 
dobil kraj marsikaj . Prav zato so se tako 
zavzeto zagriz l i v delo. 

dh 

V memorialnem teku mladincev za 
jugoslovanski tekaški pokal je v 
Dražgošah na 10 km slavil Rolando 
Turšič. 

DRAŽGOŠ K - Kot uvod v prireditve Po 
stezah partizanske Jelov ice je b i l v soboto 
tek mladincev na deset ki lometrov za ju
goslovanski smučarski spominski pokal . 
Na startu je bi lo petintrideset tekmovalcev 
iz vseh jugoslovanskih republik in pokra
j i n , saj je ta tek tudi za moštva. 

Že na startu je bilo jasno, da se bodo za 
posamezno zmago potegovali naši mladin
ci Piber, V idmar , Lamprečnik in Turšič. 
Napovedi so se uresničile, saj je prvo 
mesto osvojil Lamprečnik iz Dola , drugi pa 
je b i l Piber iz Gor i j . S četrtim mestom je 
presenetil Jurkovič, član reprezentance 
Hrvatske, k i se je dobro znašel na mehki 
toda dobro pripravl jeni progi. 

V moštveni konkurenci so po pričakova
nju s lav i l i mladinci reprezentance Slo
venije. Drugi so b i l i reprezentantje Hrvat
ske in tretji vedno boljši tekači Vojne 
pošte 1098 Kran j . 

Rezultati — posamezno — 1. Turšič (Slo
venija) 39,36, 2. P iber (Slovenija) 40,18, 3. 
V idmar (Slovenija) 40,28, 4. Jurkovič 
(Hrvatska) 41,34, 5. Lebar (Slovenija) 
41,38,6. Lamprečnik (Slovenija) 42,28; 

moštveno — 1. Slovenija 2:00,22, 2. 
Hrva tska 2:08,59, 3. V P 1098 Kran j 2:15,57, 
4. Makedonija 2:19,27, 5. B i H 2:21,10, 6. 
Srbi ja 2:26,01. 

r Evropski pokal — 
ženske 

Nov datum 
za Koblo 

R A D O V L J I C A - Organizatorj i S K 
Radovlj ica so dobi l i nov datum za iz
vedbo prvega evropskega pokala za 
ženske na smučiščih Koble. Tekma v 
slalomu in veleslalomu bi namreč 
morala bi t i 6. in 7. januarja. Vendar so 
jo takrat Radovljičani moral i odpove
dati, saj je bilo na Kob l i premalo snega. 

Toda organizatorji so se potrudi l i . 
Niso se mogli spri jazniti z misli jo, da bi 
tekmo v celoti odpovedali. Takoj so 
mednarodno smučarsko organizacijo 
FIS zaprosil i za nov datum in ga dobil i . 
K e r je bilo v Italiji odpovedano tekmo
vanje za evropski pokal, žensk, so ta 
datum dal i Radovlj ici . 

Tako bomo 10. in 11. februarja na 
Kob l i v idel i v slalomu in veleslalomu 
najboljše evropske in ameriške smu
čarke, k i nabirajo točke v evropskem 
pokalu. Kob la se bo tako prvič s takim 
tekmovanjem predstavila svetu. -dh 

Hokej 

Bled pred 
prvo ligo 

Preteklo soboto je bilo odigrano zadnje 
kolo v medrepubliški l ig i . Čeprav mora 
ekipa Bleda odigrati še zaostalo tekmo s 
Prevojami, pa bo skoraj zanesljivo osvojila 
naslov prvaka medrepubliške lige — za
hod. Ta naslov bo osvojila z enakim števi
lom točk kot T ivo l i , vendar ima boljšo raz
l iko zadetkov v mesebojnem srečanju. 
Vsekakor sta ekipi Bleda in Tivol i ja poka
zali v letošnjem prvenstvu najbolj zrelo 
igro, edini resen konkurent pa j im je bi la le 
ekipa kranjskega Tr ig lava. Ek ipa Bleda, 
k i ima največ izgledov za nastop na kva l i 
f ikacijah za vstop v prvo ligo s prvakom 
medrepubliše lige vzhod, je sestavljena iz 
starejših izkušenih igralcev. Prav izku
šenost pa j i h ie pripeljala do prvega mesta, 
saj so npr. odločilni zadetek proti Tivol i ju 
dosegli le 1 sekundo pred koncem tekme, 

Rroti Tr ig lavu pa zadnjo minuto srečanja, 
asprotno temu pa je ekipa Tivo l i ja mlada, 

borbena in ambiciozna, vendar pa še brez 
potrebnih izkušenj. Igralci kranjskega T r i 
glava so prav na Jesenicah preteklo soboto 
dokazal i , da znajo igrati hokej, če pa bi se 
ns vseh tekmah bori l i tako srčno, kot so se 
v gorenjskem derbiju, bi b i l i lahko celo 
kandidati za prvaka. Sodijo vsekakor med 
vodilno trojico po kval itet i igre, žal pa 
nekateri igralc i mnogokrat škodijo ekipi 
z nešportnlmi izpadi in to ravno v najbolj 
odločilnih trenutkih. Ekipe Ina iz S i ska . 
Prevoje in Mladost iz Zagreba so slabše 
kvalitete, delajo pa uspešno z mladimi 
igralc i . 

Vse kaže, da so Jeseničani ponovno našli 
sebe in da je pričakovati od njih v nadalje
vanju boljšo igro. V Celju so popolnoma 
deklasiral i domačina in si s tem ustvar i l i 
še žarek upanja za naslov. Teoretično je 
tudi to še mogoče, saj bi j im npr. že zmaga 
z Olimpijo v vseh treh preostalih tekmah 
(prva 17. 1. v Ljubljani in nato še dve tekmi 
super finala), že prinesla naslov. Seveda pa 
si ne bodo smeli privoščiti niti najmanjše
ga spodrsljaja in osvojiti prav vse možne 
točke. Seveda pa Olimpijo ob tem čakata 
še dve težki gostovanji in to v Zagrebu in 
Celju. -hef 

V P O L J A N A H 68 S K A K A L C E V 
P O L J A N E - Na 30-metrski skaka ln ic i 

so se v okv i ru športnih prireditev Dražgo
še '79 bor i l i na skaka ln i tekmi mlajši in 
starejši pionirj i- V obeh konkurencah je 
nastopilo oseminšestdeset tekmovalcev. 

Med mlajšimi pionirj i je b i l najboljši 
Jeseničan Dolar, med starejšimi pa Jošt iz 
Križev. 

ml . p ionir j i - 1. Dolar (Jesenice) 216,8 
(28, 29), 2. Žabkar (Križe) 216,3 (29, 28,5), 3. 
Debeljak (Braslovče) 194,5 (27, 26,5), 4. 
Smid (Jesenice) 193,6, 5. Pogačnik (Križe) 
188,6 (27, 27), 6. S i lar (Triglav) 186,2 (26,5, 
26,5); 

st. pionir j i - 1. Jošt (Križe) 234,1 (31, 
30), 2. Koštrun (Križe) 233,7 (20,6, 31,6). 3. 
Poljane« (Križe) 224,4 (30, 30,6), 4. Pr imo
žič (Žiri) 222,4 (30, 30,5), 5. Kran j (Braslov
če) 220,1 (29,6, 29,5), 6. Eržen (Žiri) 219,3 
(30, 30). 

V E L E S L A L O M ZA P R E H O D N I R A Z R E D 
SORIŠKA P L A N I N A - T u je bi la tekma 

v veleslalomu za prehodni razred. Na 
dobro pripravl jenih progah so se za točke 
in najboljše uvrstitve potegovale starejše 
pionirke ter pionirj i in mlajši mladinci . 

Rezultati - ml . pionir j i - 1. Leskovšek 
(Novinar) 1:40,50, 2. Mavec (Olimpija) 
1:41,78, 3. Cesnik (Alpetour) 1:45,40, 4. 
K rek (Alpetour) 1:45,70, 6. Žlindra (Kam
nik) 1:46,61, 6. Kune (Jesenice) 1:46,69; 

st. pionir j i - 1. Petrovič (Novinar) 
1:37,54, 2. Cižman (Olimpija) 1:40,83, 3. 
Kni f l c (Alpetour) 1:41,18, 4. Oblak (Jeseni
ce) 1:41,20; 

mL mladinci - 1. Hojs (Matajur) 1:37,96, 
2. Podboj (Olimpija) 1:37,97. 3. Grašič 
(Alpetour) 1:39.14, 4. Kavčič (Jesenice) 
1:40,96. 

TUDI R E K R E A T I V C I n 

DRAŽGOŠE - S startom nad Bičkovo 
skalo se je na osem kilometrov dolgo progo 
pognalo tudi 220 rekreativcev, smučarskih 

Roman Seljak iz Kranja Je bilpn\ 
Dražgošah na rekreativnem teku 
osem kilometrov v starostni skup 
nad petintrideset let. 

tekačev. Čeprav je b i l sneg mehak, aoča* 
S K Trig lava iz Kran ja dobro pripravi 
proge. 

Med člani do 35 let je slavil Nau 
Rudnega, nad 35 let pa Kranjčan 
Seljak. 

Rezultati - do 36 let — 1. N * . 
35:05,21, 2. Jelene 35:38,06, g. SedaM 
36:25,02; 

nad 36 let - 1. Seljak 36:20,0«, 2 J P« 
šič 36:30.01. 3. B. Dežman 40:20.02-

ženske - 1. Cilenšek 47:25,01. s Km 
čar 50:29,09,3. Strnad 58:00,07. 

D. H u m e r 
Foto: F . Perdan 

Največ Kranjčanom 
DRAŽGOŠE - Pohodnik i , k i so startal i 

iz Krope, Prtovča in taborniki iz Rudnega, 
so se moral i bor i t i z mehkim snegom in 
zameti, k i j i h je sproti večal veter. Vendar 
so vs i pokazal i izredno borbenost in dobro 
fizično pripravljenost. 

Med TO, Z R V 8 , vojaki, mi l ico in mladino 
so največ uspeha imel i tekmovalci i n tek
movalke iz Kran ja , k i so s lav i l i skoraj v 
vseh konkurencah. 

P r i padn ik i J L A , TO in mil ice so startal i 
na Prtovču, cilj pa so imel i v Dražgošah. 
Med pr ipadnik i J L A so b i l i najhitrejši 
vojaki V P 1098 Kran j , med moškimi 
moštvi TO Kran j , Kranjčanke v tej 
kategoriji pa so slavile tudi pr i ženskah. 
P r i moštvih U J V pa je bi la najboljša 
Zaščitna enota milice. P r i republ ikah pa so 
s lav i l i pohodnik i patrulje iz Hrvatske. 

Z R V S in ZSMS so svoj orientaci jski 
pohod imel i iz Krope. V s i so imel i posebno 

nalogo, v K rop i pa so morali še s 
strelišče. Tu so najboljše moštvo f~s>riH a* 
movalc i iz Brežic, k i so slavili že draP 
zapored, drugi pa so bi l i R ado vijieauai. 

Vrs tn i red - TO - ženske — i fl 
K ran j , 2. TO Mar ibor I, 3. TO Mar ibor D t 
T O Škofja Loka ; 

moški - 1. TO Kran j , 2. T O Rodovih* 
3. TO Mar ibor 1,4. TO Jsenice; 

U J V - 1. Zaščitna enota m i l i c e . • IV 
Kran j , 3. U J V Maribor, 4. U J V L j ub i l « 
5. Nova Gor ica ; 

patrulje J L A - 1. V P 198 Kran j 2. \1 
1098/36 Bohinjska Bela, S. V P itOg't 
To lmin , 4. V P 1098 30 Škofja Loka; 

patrulje bratskih republ ik — j ff 
Hrvatska , 2. T O Srbi ja, 3. TO C r n a gora« 
TO Makedonija; 

mladinci - 1. Velenje; 
Z R V S in ZSMS - 1. Brežice, 2. Rado vir 

ca. 3. Vič-Rudnik Ljubljana. 

Svetovni alpski pokal - moški 
Kur alt prvič tudi smuk 

C R A N S M O N T A N A - T u je bilo tekmo
vanje v smuku za svetovni pokal. Po vseh 
preložitvah, k i so bile zaradi snežnega 
meteža, je sedeminšestdeset smukačev le 
prišlo na svoj račun, da so meri l i moči v 
smuku, k i je štel tudi za kombinacijo. 
Prvič v tej sezoni smo tudi Jugoslovani 
imel i svojega smukača Jožeta Kura l ta . 

T a smuk je prinesel vrsto presenečenj, 
saj je novosapadli sneg izločil skoraj vse 
favorite za visoko uvrstitev. Odločale so 
dobre smuči ter dobra maža in le nekaj so 
moral i dodati še smukači. 

Na tej progi se je najbolje znašel Švicar 
Tony Buergler, saj je opravi l z vsemi, k i so 
računali na uspeh. Še največ so dobil i 
Švicarji, »aj imajo kar štiri svoje rep reze n-
tante v prv i deseterici. K u r a h je šel na 
progo precej rezervirano, kar pa je tudi 
razumljivo. Prvič je vozi l to discipl ino in to 
brez treninga. Prav zato n i mogel doseči 
več kot je. B i l je zadnji in s tem mu je ušla 
tudi točka v kombinaci j i in nasploh prva v 
svetovnem pokalu. 

Rezultati - 1. Buergler 1:59,19, 2. Muel-
Ier (oba Švica) 1:58.43. 3. Read (Kanada) 

1:59,10. 4. Grissman (Avstri ja) 1 : 5 , j ; 
K o u i (Švica) 2:00,24, 66. K u r a J t (Jage* 
vija) 2:12,02. 

Alpetour najbolj? 

Na Kurirski 
smuk 

Javornik — Kra j evn i odbor 
Zveze borcev Javornik — K o -
roSka Bela že več let zelo uspeSno 
organizira K u r i r s k i smuk. Šport
no tekmovanje v počastitev spo
mina kurirjev, k i so med vojno 
padli v Medjem dolu. Letos bodo 
pr ipravi l i t radic ionalni K u r i r s k i 
smuk na Pr is tav i v JavorniSkem 
rovtu, tekmovanja pa se bodo 
udeležili člani Zveze borcev z Go
renjske, člani ter i tor ia lnih enot. 
graničarji. mladinske organiza
cije ter učenci osnovnih Sol 
občine. 

Kur i r sk i smuk je iz leta v leto 
bolj množičen, zato organizatorji 
tudi letos pričakujejo preeejSen 
odziv na tekmovanju, k i bo v ne
deljo, 21. januarja, ob 10. ur i na 
Pr is tav i v JavorniSkem rovtu. 

D. S 

J E S E N I C E - Radovljiški S i 
klub je na Kob l i pr iprav i l tekmovaa 
prehodni razred v slaloma. Nas*oš»u» i 
nad 100 najboljših mladih smučarjev >r 
več uspeha so imeli tekmovalc i A *lp(it—r 
iz škofje Loke. 

Rezultati - mlajše mladinke: 1. 
k a r (Alpetour), 2. Blažič (Triglav), j . B < t f 

dičič (Jesenice); mlajši mladinci: i . Graf 
(Alpetour), 2. Peternel (A lpe tour ) » 
Kavčič (Jesenice); starejše pionirke: l ' » 
helič (Alpetour), 2. Cesnik (AJpetosirk » 
K r ek (Alpetour); starejši pionirji: 1. o*2# 
(Jesenice), 2. Kni f ic (Alpetour), j . K i #> 
(Tržič); -brf 

Že 47 tekem 
V prvem delu velikega turnirja v mak« 

nogometu na Gorenjskem sejme so že o# 
aral i 47 tekem. Priča smo bili sa*uuh# 
bojem, k i MO b i l i brez izjeme polni bork 
nosti in želje zmago. Videli smo tudi ne*« 
pravih mojstrov malega nogometa, ki * 
navdušili gledalce. To velja pred vsea» 
ljubljanske ekipe, k i igrajo mali nogo*' 
skozi vse leto. Razveseljivo »e t u d i vel* 
s teb lo ekip iz delovnih kolektivov in k» 
bov iz kranjske in vseh ostalih gorenja* 
občin. Nogometašev ni motilo nit i hla* 
ozračje, ni t i pravo »hokejsko« ^ 
Posebno pozornost so vzbudile ekip* v 
borja. CI Bimic, Cmuč, P ink Panterja i i ' 
nekaterih, k i so se z lahkoto prebaV 
drugo kolo. Nsprej pa so se uvrsti* * 
ekipe Bratstvo, Rusk i car, Vrbnj«, Gia** 
zi ia Kranj , Merkur. Črnuče, -
merilne naprave. F i lm . r j i . Trboje. Rak** 
in še mnogi drugi. Pogoji sa igro » o i<# 
sprva je bilo nekoliko prehladno, 
je hala ogrevana. Turn i r torej p«o> 
nemoteno, ^ v a l i t i p . veU- k o l ^ ^ 
reniskeaa sejma, ki je veliko p , ^ . 
organ l i i t o r ju . ONZ Kranj , k i je t i d i J 
Mejo. k i se sedaj že izkazuje kot od H* 
„blika zimske rekreacije. 

Tekmovanje se bo nada l j evsJov čet* 
ob 15 ur i , v petek bodo n a s t o p i a* 
veterani (13 ekip), v sobotoJ * » e -
bodo n . .poredu sklepni ojdraaa 
boji. k i bodo nedvomno privabili 
dobrega nogometa. 

Visoka zmaga 
Jesenic 

J E S E N I C E - Sobotno kolo v I. zvezni 
hokejski l igi nI prineslo presenečenj. 
Jeseničani so katastrofalno s 26:0 prema
gali Crveno zvezdo in b i l i so tekmo v ve l ik i 
premoči. Gole za Jesenice so dosegli Su vak 
5, I. ščap 4. Bešlč in Pavl ic po S, Hafner. 
Tomaž Košir, 8ašo Košr in Klemene po 2 
in Stemn ščap. Jože Razinger in Hrovat po 
enega. 

Kran jska gora se je uspešno upirala 
Celju. Kran j ska gora je celo povedla z 1:0 
in z 2:1 ter tudi izenačila na S.S. ob koncu 

tekme pa je bi la poražena z 8:4. Gole za 
Kranjsko goro so dosegli Razpet. Mežnarc, 
Golja in Razinger. 

O prvaku bo najverjetneje odločeno te v 
soboto. Jeseničani igrsjo v Tivol i ju z Ol im
pijo. Ce telijo pr i igrat i prvo mesto, morajo 
zmagati. K ran j ska gora pa ima doma 
priložnost premagati Medvežčaka. 

Plavalci 
Triglava 

najuspešnejši 
R A V N E - Tu je bil mednarodni 

valni mit ing, na • • t * r * " , . . , ° » • * * 
nlavalr i iz osmih evropskih držav. 
Jo druščino nsiboljžlh evrepaklk 
valeev in plavalk v vseh kate— 
največ uspehs Imeli tekmovi 

V V a k * r j " n B o n i t Petrič bres tetav 
ari pet prv ih mest. s »tirimi pa a « 
£ vedno boljša Kranjčana* 
Praprotnlk. Vesna j e n a 200 * d^fti 
postavila tudi nov državni r e k o r d 0 
.V.rejše pionirke In s časom 

udi sbsolutno nsjDoijso «nasr 
k o ^ f o v e l U ^ ^ l r S * S nerjarjeva. Rus. Dvorš.kova. C „ 
Jocič In ostali. 

• Celar 
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Zaneslo 
avtomobil 

Kran j - V četrtek, 11. januar ja , 
17.30 se je na magistra lni cesti v 

J « P r šk i gmajni pr ipet i la prometna 
^ ^ i g o d a . Voznico osebnega avtomobila Karo l ino Niedorfer (roj. 
*^45 ) iz Mar ibora je zaradi zasneže
n e g a vozišča začelo zanašati, da je 
^ i i ' s e l a na levi vozni pas in trčila v 
0 s e b n i avtomobil , k i je pripeljal iz 
n a s p r o t n e smeri. V nesreči je b i la 
^ n j e n a sopotnica Kovič-Maksimo-
V * C Metka (roj. 1946) iz Ljubl jane, 

le na vozi l ih je za 30.000 d in. Škod" 

«» Avtobus s ceste 
pa 

K r a n j - V petek, 12. januar ja 
J)«kaj po 13. ur i se je med vasema 

jj *-etence in Tenetiše pripet i la pro
m e t n a nezgoda. Vozn ik avtobusa 

• l ^ o ž e Gregorc (roj. 1950) iz K r a n j a je 
J^ozil proti K r a n j u 55 potnikov. V 

0 s t e n s k e m gozdu se je srečeval s to-
ft* * v o r n i m avtomobilom, k i ga je vozi l 

Y * t o n V o v k <r°J- 1 9 4 8 ) i z L jubl jane. 
* ^ o z n i k avtobusa je opazi l , da to-
rv v O r n j a k vozi bolj po sredi in se je 

*a.radi tega umakn i l preveč na rob, 
fcri tem pa zdrkn i l v graben in obstal 
*Jaslonjen na drevo. P r i tem sta bi la 
^ V a potnika v avtobusu lažje 
**n jena. Škode na avtobusu je za 
7 0 0 0 d i n . 

Smrt pešca 
m . Visoko - V soboto, 13. januar-
1,1 ob 21.20 se je na regionalni cesti 

* *a Visokem pripet i la huda promet-
•* **a nezgoda, v kater i je umr l An t on 
K ^loriančič (roj. 1936) z Visokega. 
» p o k o j n i je hodi l od Hotemaž prot i 

v i s o k e m u . N a Visokem je počasi 
Mečkal cesto pred voznico osebnega 
^Vtomobi la Tončko Sajovic iz 01-

* ^ v k a , vendar tako, da je ta še 
>* **fcovirano peljala mimo njega. Prav 

*«daj je iz nasprotne smeri pripeljal 
1 ^Oznik Dani je l V id i c (roj. 1958) iz 

^ t eddvora , k i zaradi srečanja z 
^Ozn ico Sajovičevo n i mogel pravo
p i s n o opaziti pešca sredi ceste, 
^ p a z i l ga je približno na 10 metrov, 
* ^ k o da je avtomobil trčil vanj in ga 
b̂u. Florjančič je dobi l v nesreči 

I * * k o hude poškodbe, da je že med 
fc^evozom v zdravstveni dom umr l . 

j Avtomobil 
zaneslo v levo 

t Kranj - V soboto, 13. januarja, 
f **^kaj po 12. ur i se je na magistralni 
I w^8ti v Podtaboru pripeti la promet-

5^ nezgoda. Vozn ik osebnega avto
m o b i l a Matjaž Polenčič (roj. 1943) iz 

> ^ j u b l j a n e je peljal prot i Radovl j ic i . 
Podtaboru je zavozil na delno 

?**8neženo cesto, kjer ga je zaradi 
^ p r i m e r n e hi trost i začelo zanašati, 
^ p e l j a l je na levi vozni pas in trčil v 
g v t omob i l M ladena Crnkoviča iz 
5-*Jelovara, ki je pripeljal po desni iz 
[^sprotne strani . V nesreči je bi la 
* ^ j e ranjena sopotnica v Crnkov i -
j ^ v e m avtomobilu, lažje pa voznik 
polenčič. Škode na vozi l ih je za 
^O.fjOOdin. 

Trčil 
v avtobus 

Jesenice — N a Cest i železarjev 
Jĵ  je v nedeljo, 14. januarja, nekaj 
JJ*ed 14. uro pr ipet i la težja promet
na, nezgoda. Voznik osebnega avto
m o b i l a Peter Pustovrh (roj. 1947) iz 
^•Jubljane je peljal prot i Javo rn iku ; 

zasneženem vozišču ga je zaneslo 
£•4 levi vozni pas v avtobus, k i ga je 
j j nasprotne smeri pripeljal Matevž 
5**egant (roj. 1943) z Jesenic, čeprav 

je avtobus pred trčenjem umikal 
» sneg in že ustavi l . V nesreči je bi la 
jĵ Žje ranjena sopotnica Zdenka 
l U s t o v r h . Škode na vozi l ih je za 
^ . 0 0 0 din. 

Kranjska gora — Šestnajst let star »šmid« je še vedno uporaben snežni 
rezkar, ki ga je prešnji teden v gornjem koncu Gorenjske vozil Stane Prosen 
s spremljevalcem. 

V snegu po gorenjski 
magistrali 

Ob zadnjem sneženju na Gorenjskem ni nihče 

odpovedal; ne stroj ne človek — Prava zima se 

začenja šele od Belce naprej, ko pod snegom izgi

njajo snežni koli — Ko sneži, je treba sedeti noč 

in dan za volanom in plužiti 

O b u v a n j e v ver ige — Čeprav ob sneženju navadno le gorenjski mejni 
prehodi niso prevozni brez verig, previdnost ni odveč: za vsak primer naj bi 
bile verige vsaj v prtljažniku. 

24 ur za snežnim plugom 

Zima je sredi prejšnjega tedna 
tretjič stresla svojo vrečo snega. 
Čeprav je v sredo kazalo, da bo 
Gorenjsko le dobro namočilo, pa je v 
četrtek začelo pošteno sipati . Pro
met na cestah se je sicer malo 
zredčil, toda ustavil se ni . Vožnje je 
bi lo konec le za tovornjake priko-
ličarje, k i so j i h prometni miličniki 
že zjutraj začeli izločati s cest. 
Nekater i so ravno še prišli preko 
mejnega prehoda na Ljubel ju z av
strijske smeri, spust po zasneženi 
cesti proti Tržiču pa bi bi l vsekakor 
tvegan: samo enemu naj bi zaneslo 
prikol ico počez, pa bi bi l promet za 
dolge ure ustavljen v obe smeri. 

V uredništvu je zazvonil telefon; 
na drugi strani žice je b i l vodja 
vzdrževanja cest pri cestnem podje
tju K r a n j Peter Porenta: »Vabim 
vašega novinarja po gorenjski magi
stra l i , k i jo prav sedaj plužimo«. Pr i 
ložnost, da bi se na svoje oči 
prepričali, kako teče to ni t i malo 
lahko delo, seveda ni kazalo zamu
d i t i , pa čeprav vreme ni bilo pri
jazno. Toda dogovor je dogovor: 
pred časom smo se namreč domenil i , 
da si skupaj ogledamo pluženje na 

Reševalci 
pomagali 

oboleli 
Komna - V nedeljo, 14. ja

nuarja, je šest gorskih reševalcev 
iz Bohinjske Bistrice odneslo v 
dolino 22-letno Mar i jo Slavič, k i 
je zbolela v Planinskem domu na 
K o m n i . Prenesli so jo do Savice, 
od tam pa jo je rešilni avtomobil 
odpeljal v jeseniško bolnišnico. 

Ogenj 
v stanovanju 

K r a n j — V soboto, 13. januar
ja , zjutraj je začelo goreti v sta
novanju Dar inke Boštar v Na -
zorjevi ul ic i . Zjutraj je hotela 
zakur i t i lončen kamin, k i je 
prirejen na olje. K e r pa je preveč 
odprla dotok olja, je olje začelo 
odtekati iz peči in začelo goreti. 
Vnelo se je nekaj stanovanjske 
opreme, ogenj pa so pogasili 
pokl icni gasilci. Škode je za okoli 
20.000 d in. 

J 

gorenjskih cestah. P r v i sneg v 
decembru je namreč Cestno podjetje 
K r a n j pa tudi druge vzdrževalce 
slovenskih cest pošteno presenetil, 
zaradi česar so moral i slišati na svoj 
račun marsikatero pikro. Za po
pravni izpit pa seveda ne kaže čakati 
predolgo, tja do naslednje sezone, 
pač pa takoj. Cestno podjetje K r a n j 
k i skrbi za okoli 550 km gorenjskih 
cest, se je po prvi z imski preizkušnji 
bolje pripravi lo tako tehnično kot 
organizacijsko. Zato so s snegom 
prejšnji teden opravil i kar dobro. 

Peter Porenta je najprej peljal 
proti L jubel ju. Treba je bilo ugo
tovit i , kje je ostal plug, saj so 
z mejnega prehoda sporočili, da ga n i 
videti, snega na cesti pa je vse več. 
»Takole se nam zgodi, ker nimamo 
radijske povezave s svojimi vozi l i . 
P lug smo poslali na cesto proti 
Ljubel ju že ob 6. ur i zjutraj, ko pa 
smo zvedeli, da n i prišel na vrh, pa 
okol i 10. ure še enega,« je med 
vožnjo skrbelo vodjo vzdrževanja.« 
Če se plug pokvari , kar n i tako 
redko, je seveda na taki cesti, kot je 
magistrala proti avstri jski meji, 
lahko hitro vse narobe.« Avtomobi l 
je dobro grabil navkreber, saj je 
voznik iz previdnosti na prednja 
kolesa zapel verige. Toda cesta je 
bila v smeri prot i meji kar dobro 
splužena, kar je pomenilo, da je t ik 
pred tem peljal spredaj plug. N a 
posameznih zavojih ceste je nekaj 
voznikov, k i so tudi v takem vre
menu nameraval i čez Ljubelj , obu
valo kolesa v verige; neki avstri jski 
voznik je ustavi l kar v predoru, k i 
varuje pred plazovi. Druga polovica 
ceste pa je bila proti vrhu kar 
pošteno zasnežena, tako da so sicer 
redki avtomobil i vozili navzdol kar 
po levi. 

Oba pluga sta bila na vrhu, 
voznika pa v restavraciji na čaju. 
Zunaj je bri lo, sneg je z vetrom 
nosilo v oči. Fotografski aparat je b i l 

Pomemben 
pravilnik 

K R A N J — V industri j i gumije
vih, kemičnih in usnjenih izdelkov 
Sava K ran j so izdali pravi lnik o 
varstvu pred požarom. To je izredno 
pomemben dokument. Nat i sn i l i so 
ga v 5000 izvodih, sicer pa vsebuje 
pravi lnik 38 členov, k i določajo 
pravice, dolžnosti in odgovornosti 
pri varstvu pred požarom in v 
primerih požarov. V Savi menijo, da 
utegne pravilnik veliko prispevati k 
boljšemu protipožarnemu varstvu v 
delovni organizaciji. 

I. Petrič 

A v t o h . . _ r _ _ t e _ Ko s e ,e avtobus izognil tovornjaku, je zdrsnil s ceste, 
^^BejV^nčaloše dokaj srečno, saj sta bila le dva potnika od 55 lažje 

^njena. - Foto: F. Perdan 

Tatvine smuči 
K R A N J S K A GORA - Da je 

smuči tvegano puščati brez 
nadzorstva, se je že marsikdo 
prepričal. V letošnji sezoni so 
smuči zmanjkale le na Češki 
koči, zdaj pa kaže, da se je 
»sezona« začela v Kranjski 
gori. V nedeljo, 14. januarja, je 
pred bifejem smučarka za 
krajši čas pustila smuči in 

Ealice. Ko pa se je vrnila, ni 
ilo smuči znamke »head« nič 

več. Dan poprej so izginile 
izpred hotela Larix smuči in 
palice smučarke, ki jih je tam 
pustila nekaj časa brez nad
zorstva. 

v hipu moker i n zasnežen, kdo bi 
potlej v takem še sl ikal . No , voznika 
obeh plugov sta se takoj obrni la v 
dolino. N a mejnem prehodu je obti
čalo kak ih pet prikoličarjev; takoj 
so obstopil i vodjo vzdrževanja, če bi 
se vendarle dal prepričati, da smejo 
naprej. Po zakonu namreč le cestna 
služba sporoči, kdaj je cesta spet 
prevozna za prikoličarje. Prav tedaj 
pa magistrala proti Tržiču prav 
gotovo n i bi la. 

Od avstrijske meje je pripeljal 
avtomobil z verigami na pogonskih 
kolesih. »Kako je kaj na oni strani«, 
ga je vprašal službujoči miličnik. 
»Grozno, z eno besedo grozno«, je 
odvrnil voznik, pa smo mu vsi kar 
verjeli. 

D O B R O » N A S O L J E N A « 
M A G I S T R A L A 

Gorenjska magistrala je bi la v 
četrtek dopoldne kl jub sneženju 
prevozna. Nekater i vozniki so sicer 
vozi l i z verigami, toda brez težav je 
šlo tudi z z imskimi gumami. 

»Cesto zdajle plužimo s plugi, 
vendar vsega snega n i mogoče zr in i t i 
z nje. Ce bi lahko zaprl i promet za 
nekaj ur, da avtomobil i ne bi tlačili 
snega, bi seveda lahko podržali prav 
do dna. Tako pa se vozniki jezijo, 
kaj da ne spustijo pluga nižje: saj 
ga, pa ne pobira stlačenega. Potem 
pride na vrsto soljenje, soli je obi
čajno primešano tudi nekaj peska. 
Sol avtomobil i stlačijo v cesto in v 
nekaj urah sol načne to snežno 
desko, kot jo mi imenujemo, da se 
naredi snežna kaša. K o je zrela, jo 
plugi podrsajo proč.« 

Postopek je seveda enostaven, če 
temperature naglo ne padejo. Lahko 
se namreč zgodi, da mraz zagladi 
snežno desko sicer prepojeno s 
slanico, pa je noben plug ne bo več 
zdržal s ceste, šele odjuga in sonce. 
Sol deluje največ do minus 6 stopinj 
Celzi ja. Ce plug prezgodaj začne od
stranjevati snežno kašo, lahko na 
cesti ostanejo kosi trdno sprijetega 
snega, nad katerimi se potem 
povsem upravičeno jezijo vozniki . 
Toda tudi ta sneg ima v sebi sol, če 
je bolj toplo, *ta sneg kolesa kar 
sama razmečejo s ceste, če pa zmrz
ne, bi ga morda razbil i le še s kram
pom. No, tega se verjetno nihče ne 
loteva, kakor tudi nihče ne poskuša 
z jezikom, če je sneg na cesti res 
slan. 

Pa ie bolje verjeti, kot pokušati. 
Le redko se sicer zgodi, da del ceste 
ni posoljen, vendar pa je temu 
verjetno kriva okvara na posipaču. 
V dežurno sobo, ki jo ima Cestno 
podjetje v Radovl j ic i , je prav tedaj 
vstopil L u k a Belič in sporočil, da 
ima soli v posipaču le še toliko, da bi 
lahko bolhe posipal in da mora v 
skladišče po že pripravljeno mešani
co soli in peska. So l i za sedaj še na 
srečo ne bo zmanjkalo, čeprav je 
Cestno podjetje dobilo le 60 od
stotkov vse naročene soli. Kada r pa 
je sneg na cesti, ga je treba pač s 
soljo obdelati in Če je to še magi
stralna cesta, sol pač mora bit i . Od 
prejšnjega dne pa do četrtka 
popoldne so magistralno cesto soli l i 
že tretjič. Zdaj je sol prišla tudi iz 
uvoza, tako da se ni bati , da ceste ne 
bi bile slane, kadar bo to potrebno. 

OD B E L C E N A P R E J J E ZIMA 

Sneg je sipal kar naprej. »Čudno 
bo, če bo snežilo še naprej,« je kar 
malo skrbelo Petra Porento, saj je 
od Jesenic naprej snežna odeja bila 
vse višja. Ne bi bilo sicer nič 
čudnega, če bi morali delavci plužiti 
tri dni skupaj, saj se je to že zgodilo: 
človek takrat ne odpove, pač pa 
lahko stroj. »Ob sneženju decembra 
smo lahko poslali na cesto le nekaj 
več kot polovico vozil, kot j ih imamo 
pripravljenih za zimsko vzdrževanje 

cest, zato seveda nismo mogli splu-
žiti, kot bi bilo treba. Danes pa je na 
cestah 33 vozi l , le dva sta v okvari ; 
vendar pa se takoj pozna, če se kje 
plug pokvari a l i odpove snežni 
rezkar. Ze od včeraj je v Kran j sk i 
gori rezkar, 16 let star stroj, upam, 
da ni odpovedal.« 

Pa res n i . Od Podkorena proti 
Kran j sk i gori je razpihaval v dveh 
debelih curk ih sneg s ceste Stane 
Prosen iz Šmartna pri Cerkl jah. 
Njegov spremljevalec je utrujen spal 
v kabini in ga hrup prav nič n i moti l . 
S tar i stroj, sicer še vedno uporaben 
je namreč tako hrupen, da se ob 
njem lahko pogovarja le kriče. 
Prosen je z rezkarjem širil cesto, 
potem ko je plug že odrini l sneg, 
kol ikor se ga je dalo. V visokem 
snegu so skoraj že izginjali snežni 
kol i , za strojem pa je ostajala lepo 
zarezana cesta. »To še n i nič,« se 
je smejal Prosen, k i že dve leti 
pozimi sedi na rezkarju, »lani je bilo 
snega še več. Dokler se table z napisi 
vidijo iz snega, še ni tako hudo, ko 
pa j ih je treba izkopati ven, pa 
pravimo, da je veliko snega. S 
Fistrom se menjava na rezkarju že 
od srede, spala sva tudi malo, tako 
da kar gre. Danes že ves dan reževa 
v cesto od Rateč proti Be lc i in nazaj, 
če ne bo nehalo snežiti, pa še 
ponoči«. Prosen se je vrni l na snežni 
rezkar in odpeljal; njegov spremlje
valec je spal še naprej kl jub 
peklenskemu hrupu starega »šmi-
da«. 

D E L O O P R A V L J E N O 
- D O NASLEDNJIČ 

Od Dovjega proti Hrušici je bi la 
cesta v četrtek nekaj pred 19. uro 
zvečer dobro splužena, saj je rumena 
utripajoča luč, k i se je od časa do 
časa pokazala daleč spredaj govo
rila, da h i t i proti Jesenicam snežni 

Blug. Za volanom je sedel Janez 
ujak, spremljal pa ga je Berisa Be-

bib. Za ta del ceste, k i ga imata na 
skrbi, sta kar sama, če je treba orati 
in če je treba posipati. Niso mačje 
solze, če morata z lopato naložiti na 
dan po šestkrat svojo »tatro«, posuti 
cesto ter jo plužiti. Po dvanajstih 
urah takega dela sta bila prav 
gotovo utrujena, pa sta rekla, da 
dokler traja pluženje, n i počitka. 

Od Podtabora proti K r a n j u je bi la 
magistralna cesta kot pomedena. 
Snega je res padlo veliko manj kot v 
zgornjesavski do l in i , zato sta Nande 
Frank in Ivan Kopač lahko počistila 
cesto do zadnjega mil imetra. Cesta 
je bila tudi že ponovno posoljena, da 
se je kar svetila; ker pa je bilo že 
jasno in se je temperatura naglo zni
žala, je bilo na Pol ic i cestišče že 
gladko. Dva avtomobila je zaneslo s 
ceste v sneg, zato so na poziv iz 
stalne službe U J V še enkrat cesto 
posolili. 

V dežurni pisarni Cestnega podje
tja v K ran ju je bilo okoli 20. ure kar 
mirno. »Dopoldne je že čudno kaza
lo,« je povedal dežurni M i l a n Bižal.« 
»Na srečo pa so bila skoraj vsa vo
zila v redu, tako da je vse teklo, 
kot je bilo dogovorjeno. Delo dežur
nega je odgovorno, saj je lahko 
močno narobe, če pravočasno ne 
pošljemo strojev na cesto. Premalo 
je, Če pogledaš skozi okno, saj je 
lahko že deset kilometrov dlje situa
cija povsem drugačna. Telefoniramo 
si med seboj in usklajujemo akcije, 
dežurni cestarji poročajo, dobro pa 
sodelujemo tudi s stalno službo 
UJV.« 

Akci ja čiščenje cest se je okoli 20. 
ure že zaključevala, saj so na 
parkirni prostor Cestnega podjetja 
že vozil i plugi. No, na gornjem 
koncu Gorenjske so takrat plugi že 
odmetavali sneg, prav tako rezkarji. 
Hi te l i so, da j im ne bi zmrzal 
prikovala slano snežno desko na 

cesto. Tekst in fotografije: 
L. Mencinger 
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S O Z D 

ALPETOUR 
Škofja L o k a 

objavlja n a pod lag i sk lepov komis i j z a de lovna razmer ja 
nas lednja p ro s t a de la o z i r o m a na loge v : 

T O Z D Potniški p romet K r a n j 

1 5 V O Z N I K O V A V T O B U S O V 
za D E Škofja L o k a 

2. V O Z N I K A A V T O B U S A 
za D E Radov l j i ca 

3. A V T O B U S N E G A S P R E V O D N I K A 
za D E Radov l j i ca 

Pogoji : pod L i n 2.: 
— K V v o z n i k m o t o r n i h vo z i l t e r 3 l e ta d e l o v n i h izkušenj ko t 

p o k l i c n i v o z n i k m o t o r n i h v o z i l ; 
pod 3.: 
— dokončana o s e m l e t k a i n 1 l e to d e l o v n i h izkušenj, odslužen 
vojaški rok . 

K a n d i d a t i morajo imet i s ta lno bivališče v bližnji oko l i c i 
Škofje L o k e o z i r oma Radovl j ice . Poskusno delo 3 mesece. 

D O Y U B A N D A G , Škofja L o k a 
S P R E M L J E V A L C A T R A N S P O R T A 

Pogoj i : — dokončana o s e m l e t k a , 6 mesecev d e l o v n i h izkušenj, 
poskusno de lo 1 mesec. 

D e l o v n o razmer j e se združuje za nedoločen čas. 

Pismene ponudbe z dokaz i l i sprejema k a d r o v s k i oddelek 
v Škofji L o k i , T i t ov t r g 4 b — 15 d n i po objavi. 
K a n d i d a t i bodo o i z idu obveščeni v 30 dneh po izteku 
pr i j avnega r oka . 

ČGP DELO 
T O Z D P R O D A J A L J U B L J A N A 
podružnica K r a n j 
K o r o š k a 16 

vab i k sode lovan ju : 

1. prodaialko(ca) 
za proda jo časopisov, tobačnih izde lkov in galanteri je 
v p roda ja ln i na avtobusn i postaj i v Tržiču in za k ioske 
v K R A N J U . Zaželeno je, da ima kand ida t dokončano 
šolo za prodajalce. 

2. raznašalke(ce) 
za dos tavo časopisa D E L O naročnikom n a d o m za ob
močje mesta K R A N J A . 

3. delavca za dostavo časopisov in za delo 
v skladišču. 
Delo je občasno in v dopo ldanskem času. Zahtevamo , 
da i m a kand ida t vel javno vozniško dovoljenje za voz i la 
B kategorije. 

Torek, 16. januarja 19' 

SEZONSKO ZNIŽANJE CEN 
— moške, ženske in otroške 

— športne kon^ekc\\e 

od 15 \.do15 

DO 40 Z 
trgovina z lesom 
in gradbenimi 
materiali 
na Primskovem 
v Kranju 
obvešča, 
da ima ponovno 
na zalogi 

B U K O V KLASIČNI 
P A R K E T IZ UVOZA in 
PANELNI H R A S T O V 
P A R K E T 

Graditelje tudi opozarjamo, 
da opeko, cement, armatur
ne mreže in ostali gradbeni 
material nabavijo pred glav
no gradbeno sezono 

lesnima 
Vab l jen i ! 

M e r c a t o r 

T R Z I C c e n t e r 

C E N J E N I K U P C I P O S L U Ž I T E S E 

• M m 
M O D E L O V IZ K O L E K C I J E 
P O M L A D P O L E T J E H 9 

U N I K A T I M O Š K I Š t 4 2 , Ž E N S K I s t 3 7 
O T R O Š K I s t ; 3 2 

I N Č E V L J I I Z O E L A N I V M A N J Š I S E R I J I 

v veleblagovnici GLOBUS 
blagovnici TINA 
in ostalih prodajalnah Kokre 
Kranju, na Jesenicah, v Škof 
Loki in Žireh 

GIP GRADIŠ L J U B L J A N . 
T O Z D L e s n o industr i j sk i ob ra t 

Škofja L o k a 

vab i k sodelovanju za opravl janje 
p ros t ih de l ovn ih na log : 

1. O R G A N I Z I R A N J E IN V O D E N J E 
P R I M A R N E P R E D E L A V E L E S A 

Pogoj i : — v i s o k a a l i višja šola lesarske a l i gozdar
ske s m e r i , 

- 3 o z i r o m a 5 let d e l o v n i h izkušenj. 

Poskusno delo 3 mesece 

2. Z A H T E V N A K L J U Č A V N I Č A R S K A 
O P R A V I L A 

Pogoj i : — p o k l i c n a šola k o v i n s k e s t r oke 
— 1 l e to d e l o v n i h izkušenj 

P o s k u s n o delo traja 1 mesec 

3. Č I Š Č E N J E P R E B I V A L N I H P R O S T O R O V 
Pogoj i : — o s e m l e t k a 

Poskusno delo traja 1 mesec 

Z a vse zgoraj navedene proste delovne naloge se združuje delo 
za nedoločen čas s p o l n i m d e l o v n i m časom. 

K a n d i d a t i naj vložijo pr i jave v 15 dneh po objavi n a na
s lov: G R A D I Š T O Z D L I O Škofja L o k a , Kidričeva c. 56 

S K U P N O S T O T R O Š K E G A V A R S T V A 
K R A N J , T r g revoluci je 1 

Koo rd inac i j ska komis i j a za sprejemanje o t rok v enote 
vzgo jno -vars tven ih organizac i j in vzgo jno -vars tvene 
enote p r i o s n o v n i h šolah občine K r a n j 

R A Z P I S U J E ZA S E P T E M B E R 1979 
prosta mesta v jasl iških odde lk ih in varstvenih druž inah, 
od 6. do 24. meseca s tarost i i n 
p ros ta mesta v predšolskih odde lk ih od 2. do 7. l e t a sta
rost i . 

V vzgojno-varstvene enote se sprejemajo otroci iz občine Kranj, 
v izjemnih primerih pa tudi otroci iz drugih občin, če je vsaj eden 
od staršev zaposlen v občini Kranj. 

Prošnja za sprejem otroka se dobi: 
- za enote V V Z Kranj, V V E osnovne šole Simon Jenko Kram. 

nova šola in podružnična šola na Primskovem m V V E po
družnične šole France Prešeren na Koknci, v vrtcu J a n i n * 
Kebetova 9, Kranj, kjer bodo uradne ure v razpisnem rok« 
ob ponedel jk ih i n pe tk ih <** J- do 15. uit 
ob s redah o d 1 2 - d o 18. ure 
izven razpisnega roka pa: 
ob s redah o d 1 4 - d o 18. ur« 
in pe tk ih o d 8 - d o 12. ure 

- za enote V V Z Golnik, Golnik 54, 

- za enote pri osnovnih šolah: 
Osnovna šola Josip Broz-Tito Predoslje, na upravi šole, 
Osnovna šola Stanko Mlakar .Šenčur in enota podružnične 
šole v Voklem, na upravi šole v Šenčurju, 
Osnovna šola Matija Valjavec Preddvor in enota na Beli, 
v vrtcu pri osnovni šoli in enoti podružnične solt na Jezer
skem, 
Osnovna šola Davorin Jenko Cerklje in enota v Zalogu, 
v vrtcu Kurirček Robi v Cerkljah, 
Osnovna šola France Prešeren, v enoti podružnične šole 
Duplje, 
Osnovna šola Lucijan Seljak, v enotah podružnične šole Mav 
čiče, Hesnica, Zuhnica in Orehek. 
Osnovna šola Stane Žagar Kranj, v enoti podružnične solt 
Trboje. 

Za otroke, ki so težje moteni v svo jem razvo ju , pa se dobi prošnji 
za sprejem v Posebni o s n o v n i Soli K r a n j . Kidričeva 51. 

Prošnjo za vpis je pot rebno oddat i najkasneje 30 d n i po 
objavi razp isa osebno a l i pr iporočeno na naslov enote, 
kjer se je dob i la . 



1 1 telefon 

i s 23-341 

[PRODAM: 
Prodam J A B O L K A in K R O M P I R 

*igor, jedilni, semenski, drobni«. 
1-ahovče 42 253 

Prodam dve mladi K R A V I . Olše-
Vek 27, Preddvor 254 

Prodam pralni stroj IGN IS z 
**ianj$o okvaro. Naslov v oglasnem 
oddelku. 255 

Prodam Š T E D I L N I K in več ko-
S o v pohištva. Papež Anton , Bičkova 
8 / a , Stražišče, Kran j 256 

Prodam P O M I V A L N O MIZO , 
6 o x 120. Dolžan, M laka 62 257 
^ Poceni prodam S E D E Ž N O G A R 
N I T U R O . Ogled vsak dan popoldan, 
^ižmund, Gorenjskega odreda 4, 
H r a n j 258 

Prodam 5 avto gum s platišči, 
^koraj novih za Opel, otroški sedež 
5ta avto in šlajer za prvo obhajilo, 
^iarič, Špilarjeva 4, Radovljica 259 

Prodam več dvoosnih T R A K 
T O R J E V , 9 K M . Informacije po te
lefonu 068-83-317 260 

Ugodno prodam električni ŠI 
V A L N I stroj Bagat - Slavica. 
^enjor, Jelovška 12, Bohinsjka B i 
st r ica 261 
" Prodam 1 kub. meter hrastovih 
J ^ L O H O V debeline 50 in 30 mm. 
**uje 13, Kranj 262 

Prodam B I K C A , simentalca, sta-
*^ega eno leto. Podbrezje 54 263 

Prodam črnobel T E L E V I Z O R 
850 Biserka, letnik 1976. Infor

macije v dopoldanskem ali večernem 
času. Kogej C i r i l , Cesta J N A 5, 
Tržič 264 

Ugodno prodam sedežno G A R N I 
T U R O Marija, sive barve. Kotnik 
Zvonka, C . Gorenjskega odreda 6, 
Kranj 265 

Prodam eno T E L I C O . Šiškovo 
naselje 18, Kranj 266 

Prodam dva mesnata P R A Š I Č A 
za zakol. Srednja vas 38, Šenčur 267 

Inženir iz Egipta z ženo išče S T A 
N O V A N J E v Kranju, Ljubljani ali 
okolici, proti dobremu in rednemu 
plačilu. Te l . 061-344-803 od 14. do 
18. ure ali pod šifro »Doktorat« 277 

IVOZILA! 
Ugodno prodam poškodovan R-4, 

letnik 1978 junij, prevoženih 15.000 
kilometrov. Ogled vsak dan od 14. do 
16. ure. Osnovna šola Primskovo, 
Zadružna ulica, Kranj 268 

Protiam G O L F , letnik 1978, prevo
ženih 10.000 km. Informacije po tele
fonu 40-062 269 

Ugodno prodam Ford Taunus 
12 M kupe, letnik 1965, registriran 
do konca leta in F I A T 750, letnik 
1972. Avsenik Alojz, Letališka 12, 
Lesce 270 

Ugodno prodam A M I 8 , letnik 
1970, lahko tudi na posojilo. Meglic 
Franc, Bistrica 173, Tržič 271 

^STANOVANJA; 

dežurni veterinarji 

od 19. do 26. 1. 1979 
B e d i n a A n t o n , d i p l . vet., 
K r a n j , B e t o n o v a 58, telefon 
23-518 in 

V e h o v e c Srečko , d i p l . vet., 
K r a n j , Stošičeva 3, telefon 
22-405 za občino K r a n j 
H a b j a n J a n k o , d i p l . vet., 
Žiri 130, tel . 69-280 in 

L i k o s a r Dušan , d ip l . vet., 
Škofja L o k a , P o d l u b n i k 64, 
tel. 60-939 za občino Škofja 
L o k a 

G lobočn ik A n t o n , d i p l . vet., 
Lesce , Po l j ska pot 3/a, tel.' 
75-148 za občini Radov l j i c a 
in J e s en i c e . 

E N O S O B N O ali D V O S O B N O 
S T A N O V A N J E v Kranju ali okolici 
iščeta fant in dekle. Ponudbe pod 
Redna in dobra plačnika 238 

Optika Kranj Ghetaldus išče sam
sko S O B O za svojega mlajšega 
uslužbenca po možnosti v Kranju. 
Te l . 22-196 276 

POSESTI; 
Prodam zazidljivo P A R C E L O z 

lokacijo v okolici Cerkelj. Vrhovnik, 
Apno 11, Cerklje 272 

K u p i m montažno kovinsko G A 
RAŽO. Naslov v oglasnem oddelku 

273 

Z A H V A L A 

Ob n e n a d n i i z gub i dragega moža, očeta, tas ta , 
s tarega očeta, b r a t a i n s t r i ca 

JANEZA ŽNIDARJA 
z Zgornjega Brnika 

se z ahva l j u j emo sosedom, s o r o d n i k o m i n znancem, k i so 
n a m v težkih t r e n u t k i h s t a l i ob s t r an i . 

Posebno z a h v a l o s m o dolžni častiti duhovščini za pogrebni 
obred, g a s i l sk emu društvu Zg . B r n i k i n I v a n u Z o r m a n u 

za pos lov i lne besede. 

Žalujoči: žena M a r i j a n a , s i n I van z ženo Ange lo , 
v n u k i S l a v i c a , J a n e z , M a j d a i n D a r j a z družino 

ter os ta l o sorodstvo 

Zg. B r n i k , Cešnjevek, D r a v l j e , Dvor je , G l i n j e , Gor i ce , 
K o m e n d a , K r a n j , P r a p r o t n a po l i ca , Sp . B r n i k , Vopov l j e 

ZAPOSLITVEN 
Iščem varstvo za sedemmesečnega 

otroka. Krizmanič, Cesta talcev 25, 
Klanec, Kranj 278 

Potrebujem varstvo za 21-meseč-
nega dojenčka od 12. od 16. ure vsak 
dan. Sobote in nedelje proste. Plači
lo po dogovoru. Benedičič, Mlakar
jeva 73, Šenčur 279 

I Z G U B L J E N O 

Izgubila se je avtomobilska tabli
ca K R - 596-35. Poštenega najdi
telja prosim, naj javi po tel. 24-531, 
Kranj 274 

Dne 12.1.1979 sem v okolici le
karne v Kranju izgubila temnorjavo 
D E N A R N I C O . Poštenega najditelja 
prosim, da jo proti nagradi vrne na 
naslov, ki je na osebni izkaznici 275 

PRIREDITVE 
Vsako soboto ob 19.30 bo ples 

v dvorani v K O M E N D I . Igra an
sambel » T R G O V C I « 280 

V s e m , k i ste ga pozna l i , sporočamo, da je v 72. le tu starost i dotrpel 
naš dragi mož, očka i n star i očka 

F E R D I N A N D P R E Š E R E N 
P o k o p a l i smo ga v najožjem družinskem krogu 13. j anuar ja 1979 

na kranjskem pokopališču. 

ISKRENA HVALA VSEM, KI STE GA V 
NJEGOVIH ZADNJIH DNEH OBISKALI 
IN MU LAJŠALI ZADNJE URE, POSEBNO 
HVALEŽNI SMO ODDELKU INTENZIVNE 
NEGE INŠTITUTA GOLNIK. 

Ž a l u j o č i : žena E m i l i j a , hčerki Irena in Andre ja 
ter sin Milče z družinami. 

Z A H V A L A 

Ob smr t i naše drage mame in tete 

J U L I J A N E P E S J A K O V E 
r o j . F a j f a r 

se iskreno zahva l ju jemo vsem sorodnikom, znancem in pri jatel jem za 
izrečena sožalja. 

Posebno se zahva l ju jemo govornikoma Štefki Škanter-Vandi in L u d v i k u 

S m i t k u za pos lov i lna govora ob odprtem grobu. 

Z a h v a l o smo dolžni tud i pevskima zboroma za zapete žalostinke. 

Žalujoči vsi njeni ! 

K r o p a , Radov l j i c a , K r a n j , Dražgoše, Kope r in F lo r ida , 11.1. 1979 

Delavski svet delovne organizacije 

ELIM Jesenice 
razpisuje 
prosta dela in naloge 
INDIVIDUALNEGA POSLOVODNEGA ORGANA 
D E L O V N E ORGANIZACIJE 

Poleg splošnih zakonskih pogojev in pogojev iz 511. člena 
Zakona o združenem delu, morajo kandidati izpolnjevati 
še naslednje pogoje: 
— da ima jo v isoko a l i višjo i zobrazbo ekonomske , tehnične, 

pravne a l i organizac i j ske smer i , 
— da ima jo 5 let de l o vn ih izkušenj na v o d i l n i h a l i vods tven ih 

de l ih i n na logah , 
— da obv lada jo en sve tovn i jez ik , 
— da so moralnopolitično neoporečni. 

M a n d a t n a doba tra ja 4 l e ta . 

Pismene prijave s priloženimi dokazili o izpolnjevanju 
razpisnih pogojev ter kratek življenjepis naj kandidati 
pošljejo v 20 dneh po objavi na naslov: ELIM Jesenice, 
Hrušica 72 c, Jesenice z oznako »za razpis«. 

Kandidati bodo o izbiri pismeno obveščeni v 10 dneh po 
opravljeni izbiri. 

KMETIJSKA ZEMLJIŠKA SKUPNOST 
ŠKOFJA L O K A 

razpisuje 

prosto delo oziroma naloge 

TAJNIKA 
Kmetijske zemljiške skupnosti Škofja Loka 

Po l eg splošnih pogojev se zahteva jo še nas ledn j i pogoj i : 

— v i soka a l i višja i z ob ra zba kmet i j ske , gozdarske a l i upravno -
pravne smer i , 

— 5 let d e l o v n i h izkušenj iz podobn ih op rav i l , 

— organizac i jske sposobnost i i n moralnopolitična neoporečnost. 

D e l o se združuje za 4 l e ta . 
Pismene prijave z dokazili sprejema razpisna komisija 
Kmetijske zemljiške skupnosti Škofja Loka 15 dni po 
objavi. 

Komunalno podjetje 

V o d o v o d K r a n j 

odbor za medsebojna delovna razmerja 
objavlja prosta dela in naloge 

i n k a s a n t a v o d a r i n e 

Kandidat mora poleg splošnih pogojev za sklenitev delov
nega razmerja izpolnjevati še naslednje pogoje: 

— da i m a dokončano osnovno šolo 
— poskusno delo 1 mesec. 

D e l o se združuje za nedoločen čas. 

N a s t o p de la je možen tako j . 

P r ednos t i m a kand ida t s s tanovan j em v K r a n j u o z i r oma v bližnji 
oko l i c i i n l a s t n i m p r e vo zn im sredstvom. 

Prijavo je treba poslati na gornji naslov v 15 dneh od 
dneva objave. Kandidate bomo o izidu o b v e L . i l : v 1Q dneh. 

Tiskarna in kartonaža 

GORENJSKI TISK K R A N J n. sol. o. 
Kranj, Moše Pijadeja 1 

TOZD D O D E L A V A 

objavlja prosta de la i n naloge 

3 d e l a v k e v p r o i z v o d n j i — 

priučevanje za knjigoveška dela 

Pogoj: — končana osnovna šola. 

De l o je dvo i zmensko in se združuje za nedoločen de lovn i 
čas. Z a objavl jene de lovne naloge vel ja 3-mesečno poskusno 
delo. 

Ponudbe z dokazili o izobrazbi in strokovnosti spre
jema tajništvo delovne organizacije T K Gorenjski 
tisk Kranj Moše Pijadeja 1, 15 dni po objavi. 

Kadrovska komisija 
Kemične tovarne 

EXOTERM Kranj, 
Struževo 66, 

objavlja razpis za 

O P R A V L J A N J E D E L IN NALOG 
V PROIZVODNJI 

Po leg splošnih pogojev, k i j i h mora jo i zpo ln j eva t i k a n d i 
da t i , je za oprav l janje ra zp i san ih de l i n na log pogoj 
nepopo lna osemle tka in 6 mesecev de l o vn ih izkušenj. 
Prijave sprejema splošni oddelek 15 dni po objavi, to 
je do vključno 31. 1. 1979. 

http://obveL.il


DEŽURNI NOVINAR: 

21-860 

Počitnice pred vrati - Za Šolanje iz 
sosednjih republik so se danes v ponede
ljek začele zimske počitnice, slovenski 
šolarji pa bodo zagnali knjige v kot konec 
tega tedna. Na gorenjskih smučiščih je 
zato še od danes naprej bolj »gosto«, 
drugi teden pa se bodo še posebej podalj
šale vrete pred žičnicami. Praktično vsi 
hoteli in zasebne sobe so do začetka fe
bruarja v zimsko športnih centrih oddane. 

Hladno i e naprej - Kot kaže, se bo 
lepo, suho, toda mrzlo vreme nadaljevalo. 
Ob temperaturah do minus 14 stopinj 
ponoči ter minus 2 do plus 4 čez dan se ni 
bati, da bi sneg prehitro pobralo. Sicer pa 
je snega na smučiščih: Komna 220 cm, 
Planica 100 cm, Jezersko 36 cm, Krvavec 
100 cm. Stari vrh 60 cm. Pokljuka 110 cm, 
K obla 60 do 110 cm, Martuljk 70 cm. 
Kranjska gora 100 cm. 

Potniki rešeni - Po velikem naporu 
so reševalci uspeli rešiti 26 potnikov na 
gondoiski žičnici Golte. V nedeljo se je 
namreč utrgala železna pletena vrv. tako 
da je ena gondola s tremi potniki zgrmela 
v globino, druga s skupino izletnikov pa 
obvisela na vlečni vrvi kakih 100 metrov 
nad prepadom. Dva potnika iz raztrešče-
ne gondole sta Še v bolnišnici, ni pa znano, 
ali je bil kdo ranjen v drugi gondoli. 

L. M. 

Štirinajsti 
pohod 
na Stol 

Jesenice — V spomin na boj jese
niške čete na M a l e m Sto lu ter v 
spomin na padlega prvoborca Jožeta 
K o d r a p laninska društva jeseniške 
in radovljiške občine in občinski 
odbor Z Z B N O V ter drugi organizi
rajo vsakoletni z imski pohod na 
Sto l . Jeseniška četa se je spopadla z 
Nemc i 20. februarja leta 1942 na 
M a l e m S to lu , prvi pohod v spomin 
na težavne boje pa so organiziral i 
leta 1962. Medtem ko je bilo na 
prvem pohodu 51 udeležencev, j ih je 
bilo lan i že več kot 4.000, letos pa j ih 
pričakujejo tudi do pet tisoč. 

Organizatorj i pohod vedno odlič
no pripravijo, čeprav poteka v naj
težjih z imskih vremenskih razme
rah. Pr ipravi jo ku l tu rn i program pri 
spominski plošči na Sto lu ter pri 
planinski postojanki Valvasorjev 
dom, udeleženci pohoda pa prihajajo 
iz domala vseh slovenskih planin
skih društev, tudi iz p laninskih dru
štev drugih republik ter zamejski 
Slovenci . Pohod je preskus moči in 
sposobnosti slehernega posameznika 
ter obenem pomembna spominska 
svečanost. 

Udeleženci pohoda, ki bo 16., 17. 
in 18. februarja, in nad katerim je 
prevzela pokrovitel jstvo L jubl jan
ska banka, temeljna banka za Go
renjsko ter časopisno podjetje Delo, 
bodo prejeli značke in izkaznice, 
t is t i , k i se bodo na Stol povzpeli že 
desetič, bodo dobi l i posebno diplo
mo. Letos bodo kreni l i na Sto l iz 
različnih strani , v vsakem vremenu, 
šolska mladina bo hodila Po poteh 
Cankarjevega batal jona in se zbrala 
pri Valvasorjevem domu. Letos bodo 
tudi podeli l i posebno plaketo pla
n insk ima društvoma Radovl j ica in 
Javorn ik — Koroška Bela , ki sta 
sodelovala pri organizacij i vseh tr i 
najstih dosedanjih pohodov. 

D. S. 

Seminar na Bledu 

Napotki za akcijo 
Na Bledu so sklenili tridnevni seminar za pred
sednike in sekretarje medobčinskih in občinskih 
svetov Zveze sindikatov Slovenije za ljubljansko 
in gorenjsko območje - Napotki za delo in akcijo 
v naslednjih mesecih, učinkovito delo v osnovnih 
organizacijah sindikata — Družbeni sveti za 

reševanje pomembnih vprašanj 
Bled — S ind ika ln i delavci v vseh 

sredinah bodo v naslednjih mesecih 
mora l i vso svojo skrb in aktivnost 
posvetit i učinkovitemu razreševanju 
najbolj pomembnih družbenih vpra
šanj ter problemov v delovnih in 
drugih organizacijah. N a blejskem 
seminarju, k i so se ga udeležili 
predsedniki in sekretarji medobčin
skih in občinskih svetov Zveze sin
dikatov Slovenije za l jubl jansko in 
gorenjsko območje so poudari l i po
men odgovorne akcije pri reševanju 
t ist ih vprašanj, k i so najbolj pereča: 
delitev po delu, svobodna menjava 
dela, nagrajevanje, razprave o za
ključnih lanskih računih, izboljšanje 
delovnih razmer ter nasploh uresni
čevanje zakona o združenem delu 
ter stališč m inu l ih kongresov. 

0 najbolj pomembnih nalogah 
sindikatov smo se pogovarjali s 
tremi udeleženci blejskega seminar
ja . 

Branko Kozamernik, član re
publiškega sveta Zveze sindika
tov, Gozdno gospodarstvo Kranj : 

»Tridnevni seminar je bi l nedvom
no izredno koristen za nadaljnjo 
akcijo s indikatov v vseh sredinah. 
S ind ika ln i delavci in akt iv ist i se 
bodo moral i dogovoriti o konkretnih 
akci jah in vprašanjih ter j i h skupaj 
z drugimi družbenopolitičnimi orga
nizaci jami tudi uspešno vodit i . Po
membna je medsebojna povezanost, 
koordinaci ja dela, usklajenost, od 
osnovnih organizacij s indikata do 
republiškega sveta zveze sindikatov. 

S ind ika ln i delavci se bodo morali 
pogovoriti , kako naj bi v prihodnje 
obravnaval i zaključne račune, po
svetit i vso skrb izboljšanju delovnih 
in življenjskih razmer delavcev. Vsa
ka delovna organizacija, k i zaposlu
je, se mora zavedati, da je delavcu 
potrebno zagotovit i tud i primerne 
življenjske pogoje, stanovanje, m u 
nudi t i ku l turne in druge dobrine.« 

Štefan Ščerbič, dolgoletni sin
dikalni delavec iz jeseniške Žele
zarne: 

»Na seminarju smo se dogovorili 
o prednostnih nalogah sindikatov 
ter ocenil i politično stanje zato, 
da bi rešili tiste probleme, k i se 
najbolj pereče pojavljajo. Pomemb
no je ustanavljanje družbenih sve
tov, stalnih organov, ki naj bi na 

.H- P o čem d n e v n i c e ? 
Blejski seminar za vodilne sindikalne delavce l jubljanske regije in 

Gorenjske, k i se je skleni l v četrtek, je bi l posvečen nagrajevanju po 
delu, svobodni menjavi dela, pr ipravam na razpravo o zaključnih 
računih in izboljševanju delovnih in življenjskih razmer delavcev. Ob 
tem je bilo postavljeno tudi vprašanje letošnje sindikalne liste oziroma 
njenih določil, na katera smo se v zadnjih letih že navadi l i . Na seji 
republiškega sveta ZSS , k i je bi la takoj po novem letu so namreč 
letošnji predlog zavrni l i in ga vrn i l i v javno razpravo. 

K o smo pred dobrim letom iz dotedanje sindikalne liste izbrisali 
denarne zneske za posamezne prejemke in j ih zamenjali z odstotki, 
smo bi l i prepričani, da smo šli korak naprej. Vsako leto znova bi 
namreč na podlagi poprečnega osebnega dohodka iz preteklega leta 
izračunavali končne dinarske zneske za posamezne prejemke. Mo ra l i 
pa bi v minulem letu najti primernejše oblike za urejevanje t ist ih 
osebnih prejemkov, ki se izplačujejo iz mater ia lnih stroškov in naj ne 
bi spadali na s indikalno listo. K l j u b prizadevanjem sindikatov pa nas 
je leto 1979 našlo nepripravljene in zato smo stopil i v novo leto s staro 
s indikalno listo, novosti pa so na seji R S Z S S zavrni l i in odločitev o 
novem dokumentu preložili. 

Pravzaprav je šlo za ponovitev razprave izpred leta, ko smo 
sprejemali listo za leto 1978. Še vedno prevladuje strah, da bi izločitev 
nekaterih postavk iz sindikalne liste in samoupravno določanje višine 
prispevkov zanje v T O Z D in O Z D znova vnesla nered med posamezne 
panoge in celo med posamezne T O Z D . Obenem pa vsako leto znova 
ugotavljamo, da javne razprave o novem predlogu sindikalne liste 
skoraj n i , oziroma ni nobenih bistvenih pripomb in vsi čakamo le na to, 
ko l iko višje odstotke bo prinesla. 

Vendar pa je treba tudi s indikalno listo uskladi t i z zakonom o 
združenem delu. Rešite^ ne bodo prišle od zunaj, temveč j ih je 
potrebno poiskati v združenem delu. Vsekakor pa morajo bit i dobro 
premišljene in pripravljene tako, da ne bodo porušile urejenosti, ki so 
jo dosegli s indikat i s svojo l isto. H k r a t i pa morajo b i t i takšne, da bo 
s indikalna l ista postala le del delitve po delu in rezultat ih dela. 

L. Bogataj ^ 

strokovni osnovi razpravl ja l i ter 
spremljali življenje in življenjska 
aktualna vprašanja ter ponujal i naj
bolj ustrezne rešitve. Zaključne ra
čune pa naj ne b i obravnaval i le ob 
koncu leta, temveč mesečno ugotav
l ja l i rezultate ter le tako najbolj 
h i tro ugotavljal i nepravi lnosti , ob
činski s indikaln i sveti in konference 
pa naj bi se kar najbolj tesno 
povezovale z osnovnimi organizaci
j ami sindikata. P r i p laniranju, k i je 
pomembna naloga, naj bi s ind ika ln i 
delavci upoštevali prav vse ele
mente, saj se bomo le tako bolje 
pripravi l i na naslednje srednjeročno 
obdobje.« 

Vlado Matja&ič, občinski sin
dikalni svet Radovljica: 

»Seminar je dogovor za s indikalne 
akcije v prvem letošnjem četrtletju, 
za konkretne naloge in če j ih bomo 
prav vse uresničili, bomo lahko 
zadovoljni. Razprave o zaključnih 
računih bodo vodi l i po osnovnih 
organizacijah sindikata, vendar ne 
formalno, temveč konkretno ter raz
čistili tiste probleme, ki so ovira za 
hitrejši razvoj, pregledali in anal iz i 
ral i vzroke za slabo gospodarjenje. 
E n a izmed zelo pomembnih akci j pa 
je planiranje, saj slabi in nepravo
časno sprejeti p lani škodujejo, ovira 
pa je tudi neusklajeno planiranje. 
P lan i , k i nastajajo mimo delavcev, le 
kopičijo težave, zato morajo o nj ih 
spregovoriti temeljito v vseh osnov
nih organizacijah. Ne smemo pa za
nemarjati tudi vseh drugih odgo
vornih nalog, med drugim povezo
vanje s indikata s krajevnimi skup
nostmi. Prav tu je še vrsta nepravi l
nosti in premalo sodelovanja, zato 
bodo koristni koordinacijski odbori 
s indikata v krajevnih skupnostih.« 

D . Sedej 

A l i j e k a j t r d e n l e d ? - Kaže, da je Blejsko jezero vencUzrie zaf 
nilo tako, da je hoja te dokaj varna. Vsaj v nedeljo se je sprtfo 
cev po ledeni površini kar trlo. — Foto: F. Perdan 

Spremljanje dela mladi 
delegatov 

Jesenice — Lansko pomlad so ob 
vol i tvah delegatov v zbore občinske 
skupščine in skupščine samouprav
nih interesnih skupnosti mlad inc i iz 
jeseniške občine delegirali ve l iko šte
vilo svojih članov v delegatske orga
ne na vseh ravneh. T a k o je v tem 
mandatnem obdobju med delegati 
v krajevnih skupnost ih okrog 23 od
stotkov mladincev, v temel jnih 
organizacijah pa prek 25 odstotkov 
mladih. S l i ka o današnji številčnosti 
mladih delegatov postane še jasnej
ša, če upoštevamo podatek, da je 
bi lo 1976. leta med delegati v temelj
n ih organizacijah iz jeseniške občine 
le okrog 17 odstotkov mladincev. 

Takšno stanje je seveda nadvse 
razveseljivo, vendar pa obvezuje 
tako mlade delegate kot celotno 
mladinsko organizacijo, da kar naj
bolj odgovorno izpolnjujejo svoje 
naloge. Zveza socialistične mladine 
je kot družbenopolitična organiza
cija še posebej dolžna spremljat i 
delovanje svojih članov v delegat
sk ih organih. Zato se je vodstvo 
občinske konference Z S M S z Jesenic 
odločilo za konkretno akci jo na tem 
področju. 

E n a prv ih nalog v akcij i za sprem
ljanje dela mladih delegatov je bi la 
izdelava vprašalnika, k i ga je vod
stvo občinske konference Z S M S 
pred koncem lanskega leta razpo
slalo v osnovne organizacije. Prek 
odgovorov iz vprašalnikov želi kon
ferenca zvedeti, v ko l ik ih pr imerih 
so mladi prisotni na sestankih dele
gacij, v kolikšnem številu se udele
žujejo sej in podobno. Vprašalniki 
z odgovori sicer še niso prispeli iz 
vseh temeljnih organizacij in krajev
nih skupnost i , vendar, kot zatrjuje 
vodstvo konference, je moč na 

osnovi že poslanih odgovorov 
pati na dokaj ugodne rezultat* 

K o bo konferenca z anketo : 
sl iko o kval i te t i dela mladih 
gatov, se bo lo t i l a analiziranja -
tete njihovega dela. Z a t o b o r i 
cu februarju organizirala a 
mladincev, ki so vključeni T f 
mezna področja delegatske <fr 
nosti. T a srečanja b o d o ob* 
obl ika dodatnega usposabfc 
mladih delegatov, saj bo voc 
konference pred pogovori o pi« 
mih pri nj ihovem d e l u prija* 
predavanja z vseh področij dek 
n j * delegatskega sistema. 

Anal i za , k i jo ima v načrtu 
ska konferenca Z S M S , b o prav/ 
vo dala jasno s l iko o de lu rai 
delegatov. Vendar pa s t e m akc 
zdaleč ne bo končana. T a k o v a« 
nih organizacijah kot p r i nb£ 
konferenci bo namreč treba n* 
četku pomladi ustanoviti čer 
organe, ki bodo stalno spres 
delovanje delegatov. T a telesaa" 
sestavljali predvsem m l a d i de> 
sami. V nj ih bi morali skrbe: 
redno sestajanje delegacij, na? 
ljanje o problemih, povratno i 
ščanje baze in za reševanje A" 
vprašani. 

Občinska konferenca ZSMS 
senic bo v sode l ovan ju s k 
samoupravljalcev pripravila 
program dodatnega usposabi; 
mladih delegatov. K o t predv* 
bo celotna akcija sprernljania 
mladih delegatov zagotovila" h 
uresničevanje vloge mladincev 
legatskih organih in tesnejšo " 
zavo z osnovnimi organizac 
Zveze socialistične mladine. 

S.SA 

Na pomlad javna razprav 
Slovenski izvršni svet obravnaval osnutek & 
na o usmerjenem izobraževanju in soglaU 

njim _ Javna razprava do jeseni 
koncu prihodnjega meseca ob* 
vala republiška skupščina, po* 
bo šel v javno razpravo , ki bo 
vidoma trajala vse do jesec 
koncu leta pa naj bi a*k 
usmerjenem izobraževanju sp«? 

Predlog za izdajo zakona o * 
jenem izobraževanju j e skV 

Javna razprava o osnutku sistema 
usmerjenega izobraževanja pravza
prav traja že nekaj let, vendar toč
nega odgovora na to, kakšne prav
zaprav naj bodo naše srednje šole 
oziroma kako naj usmerjeno izo
braževanje poteka še ni . Z novim 
osnutkom zakona o usmerjenem izo
braževanju se je v četrtek srečal 
slovenski izvršni svet in ga je ocenil 
za sprejemljivega. Osnutek bo ob 

Bled — V hotelu Svoboda so sklenili tridnevni seminar za predsednike m 
sekretarje medobčinskih in občinskih svetov Zveze sindikatoi Slovenije, za 
Ljubljano in Gorenjsko, ki ga je vodil predsednik Zveze sindikatov Slovenije 
Vinko Hafner. Na seminarju so spregovorili o aktualnih nalogah .s/-..'.« n 
v prihodnjem obdobju ugledni slovenski družbenopolitični delavci, med 
drugim so sodelovali tudi predstavniki družbenopolitičnih organizacij in 
medobčinskih družbenopolitičnih organizacij (iorenjske. Na zaključni kon 
ferenci seminarja na Bledu je spregovoril tudi sekretar predsedstva C K ZKS 
Franc Šetinc. — Foto: F. Perdan 

S R S sprejela že marca lati' ' 
mesecev zatem pa je bilo J»' 
prvo besedilo zakona. Rajpr« 
raznih samoupravnih skup«* 
T O Z D in družbenopolitičnih v* 
zacijah pa je opozorila m 
nerešenih vprašanj, tako 
prvotni tekst zamenjal novi , i 
bi l v javni razpravi že večk* 
polnjen. 

Zadnjo dopolnitev j e doli* 
četrkovi seji izvršnega sveu 
sprejeli spremembe nekateri' 
nov," ki so bil i že ves čas spora, 
vsem je šlo za dvoje »** 
vprašanj? K d o lahko u « f 
pravico do izobraževanja in ¥ 
katera šola lahko omeji vpis,9 
velja predvsem za višje in * 
šole. ^ . 

Glede prvega vprašanja ' 
odločili, da imajo enako pra> 
izobraževanja vsi. P r e j § n n ?' 
pa je dajal prednost uČenC 
delu in tistim, k i bi j i n n 4 i 
poslale organizacije združen* 
la. 

P r i uveljavljanju omejenef 
so sprejeli predlog, da n * j rj 
samo izjemen ukrep, ki n a j k 
za posamezno panogo a l i Se* 
kot je v veljavi že sedaj. 

Marsikaj bo potrebno d o * 
>vT.i razpravi, svet 2 a ^ 

izobraževanje pn republik 
ferenci S Z D L pa so z a d o l R 
ponovno pretehta nekatera * 
n a vprašanja našega 
šolskega sistema. 




